




Türkiye’nin önde gelen sanayi kuruluşlarından biriyiz. Bir asrı aşan başarılı 
geçmişimizle geleceğe güvenle bakmanın haklı gururunu yaşıyoruz.
 
Farklı sektörlerde, binlerce çalışanımızla üretip, 100’ü aşkın ülkeye 
ihracat yapıyoruz, her adımda daha güzel bir Türkiye hedefi ile ilerliyoruz.
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Editör...
Safak Salıcı

Merhabalar. Uzunca bir aradan sonra yeni sayımızla beraberiz. 
Gaziantep dahil içerisinde 11 ilimizin bulunduğu Asrın felaketi 
olan 6 Şubat 2023 depremi ile saat 04:17’de öyle bir güne 
uyandık ki bir önceki gün olan endişelerimiz, planlarımız 
tamamen önemini yitirip yerini farklı bir korkuya, endişeye, 
kayıplara ve bekleyişlere bıraktı. Uzmanların da anlatımlarına 
göre uzun bir zamandır beklenen depremin merkezi, Gaziantep 
ve Kahramanmaraş oldu ayrıca etkilenen birçok ilimizde de 
acı kayıplarımız hepimizi derinden sarstı ve o acı hala içimizde. 
Ülke olarak depremin yol açtığı yaralarımızı hep birlikte 
sarmak için canla başla çalıştık. Felaketin ilk gününden 
bu yana depremzede vatandaşlarımıza uzanan yardımlarda 
emeği olanlara minnet ve tarifi mümkün olmayan kayıplar 
yaşadığımız o gün, hayatını kaybeden tüm vatandaşlarımıza 
Allah’tan rahmet diliyorum. Ümit ediyoruz ki bir daha bu 
denli kayıplar yaşayacak felaketler olmasın ve bu felaketten 
çıkaracağımız dersler yeni kayıplarımızın önüne geçsin.

Geçtiğimiz ay yapılan Cumhurbaşkanlığı ve Milletvekilleri 
Genel Seçimi sonrası oluşan yeni kabine, Türkiye’nin 
önümüzdeki beş yılı için yol haritasını belirleyecek. Gaziantep’in 
de çok yakından tanıdığı eski Gaziantep Milletvekili ve Bakan 
olan Sayın Mehmet Şimşek’inde Hazine ve Maliye Bakanı 
olması ile beraber ekonomide oluşmaya başlayan iyimser tablo, 
ekonomik açıdan herkes için önem arz ediyor. 

Ekonominin bir parçası olan ve ticaretin ülkeler arası 
temellerinden birisi olan ihracatı, işin en tepesindeki isimlerden 
birisi olan Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı Sayın 
Mustafa Gültepe’yi dergimizin yeni sayısına kapak konuğu 
alarak, bu konuda merak edilenleri sorduk. Sorularımıza 
içtenlikle yanıt veren TİM Başkanı Gültepe’ye ve Güneydoğu 
Anadolu İhracatçı Birlikleri Koordinatör Başkanı Sayın Fikret 
Kileci’ye de teşekkür ediyoruz.

Önemli bir yayının hayat bulmasını sağlayan en önemli 
faktörlerden biri haber ise diğeri mutlaka yorumdur. Her sayıda 
bizleri uzman oldukları konular ve güncel bilgi ve paylaşımları 
ile yalnız bırakmayan birbirinden değerli yazarlarımıza 
sundukları katkılardan dolayı minnettarız. 

Sizleri her sayıda yeni bir soluk ve yeni bir heyecanla 
hazırladığımız bir FACE Dergisi ile daha baş başa bırakıyoruz. 
Hepinize keyifli okumalar ve güzel bir hayat diliyorum.
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hayata geçirdiği markası Karkas ile önemli atılımlar yapıyor. 
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"Arif Olmak" belgeselinin galası, Türk pop müziğinin 
duayeni Erol Evgin'in konseriyle birlikte 6 Haziran'da Zorlu 
PSM'de gerçekleşti. Lansmana basın, cemiyet, influencer, 
iş dünyası ve gastronomi tutkunlarına kadar geniş bir 
davetli topluluğu katıldı.

Kapak
konuğu

Türkiye’nin önemli üretim üslerinden birisi olan Gaziantep 
OSB ile geçtiğimiz süreçte çok önemli projeler hayata 
geçirildi. Devam eden ve yeni projelerle ilgili önemli 
detayları OSB Yönetim Kurulu Başkanı Cengiz Şimşek, 
okurlarımız için cevapladı.

Bu sayımızda dergimizin kapak konuğu, Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) Başkanı Sayın Mustafa Gültepe oldu. 

Gaziantep dünya çapında
marka bir şehir

“2024 yılı OSB’nin 
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44

Gaziantep’te La Parina Flowers & Cafe, çiçeğiniz tasarlanırken kahvenizi 
yudumlayabileceğiniz ve aynı zamanda hediyelik eşya satın alabileceğiniz butik 
bir çiçek kafe. Gaziantep’te ilk olan bir projeyi hayata geçirerek Lüks ve butik 
konseptin hem yeni nesil çiçekçilik hem modern kafe anlayışı ile buluşmasını 
sağlayan İdil Konukoğlu’ndan markanın hikayesini ve hedeflerini dinledik.

Uluslararası marka değerlendirme kuruluşu Brand Finance, 
2023 yılına ilişkin "Türkiye'nin En Değerli Markaları-Turkey 
100" çalışmasında Türkiye’den yer alan 3 yeni marka arasında, 
Gaziantep’in ve ülkenin sektöründe önemli tedarikçilerinden 
olan Şölen Çikolata ’da yer aldı.

İş dünyası son günlerde daha da zor bir hal almaya devam ediyor. Gerek 
çalışanlar gerek işverenler açısından durumun rehavetine kapılmadan işini 
en iyi şekilde yapmak ve yönetmek kısmında patronların sergilediği tavır 
çalışanlara da olumlu yansıyor.

Gaziantep’in iş dünyasında temsili artarken, ülkemiz 
ve bölge ekonomisinin gelişip büyümesinde oda ve 
borsa başkanları yeni görevleri ile çok daha etkin rol 
üstlenecekler.

Tarihi medeniyetlere ev sahipliği yapmış

La Parina 
Flowers & Cafe

İşinin Patronu ‘mu? 
Patron mu?

TOBB’a Gaziantep
ağırlığı damga vurdu
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29

Şölen Türkiye’nin
en değerli markaları arasında

72
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İş dünyası son günlerde daha da zor bir hal almaya devam ediyor. Gerek çalışanlar gerek 
işverenler açısından durumun rehavetine kapılmadan işini en iyi şekilde yapmak ve yönetmek 
kısmında patronların sergilediği tavır çalışanlara da olumlu yansıyor. Peki çalışanların gözünden 

patronlar sadece para ödeyen olarak mı yoksa bilgi de elde edilebilecek biri mi?

İşinin Patronu ‘mu? 
Patron mu?

Hangi mesleği yaparsanız yapın, yine de birin-
den yardım almak, yetmiyorsa çalışanlarınız 
ile yol almak daha da büyüyecek bir işletmeye 
sahipseniz görev atamaları ile durumu kontrol 
almak iş dünyasının değişmez kurallarından 
birisidir. Burada önemli olan işveren, yani mo-

dern çağın da deyimiyle patron gerçekten işinin 
patronu mu? Sorusu akıllara geliyor ve çoğu 
çalışanın da sadece para alacağı kişinin yanında 
mı çalışması ya da seçeneği varsa başarıyı ve 
ekip çalışmasını teşvik eden insanların yanında 
mı olması sorusu akıllarda soru işareti.
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B İ L G İ

Peki işinin patronu olmak 
nasıl oluyor?
Başarı, hiçbir zaman tek kişilik değildir. İyi 
bir liderin en büyük başarısı, doğru ekibi oluş-
turmaktan geçer. Lider, çalışacağı kişilerdeki 
potansiyeli fark etmeli ve ekibindeki insanlara 
doğru yerde, doğru zamanda, iyi hamlelerde 
bulunmalıdır. Tanışma ve seçim aşamalarında 
adaya doğru soruları sormalı ve ihtiyaca göre 
karar vermelidir. Karar sürecinde ekibin her 
üyesinin, bir dişlinin çarkları olduğunu unut-
mamalı ve harmoniyi bozmayacak, enerjisi 
birbirine uyan insanları bir araya getirmelidir. 
Çalışanlar patrondan hem nasihat almayı hem 
de ekip ruhuna değer veren insanlar olmasını 
tercih ediyorlar.

Çalışan ve işveren bir işi 
beraber başarabilmelidir
İyi bir proje aldınız ve bunu sahiplendiniz. 
Ekibinize güvenmeyen patron stratejisi izlemek 
hem sizi zor duruma sokar hem de ekibin 
çalışma motivasyonuna olumsuz yansır. Di-
yelimki bir de başarısız oldunuz. Başarısızlık 

asla yenilgiyle bir tutulmamalıdır. Zafere giden 
yol, elbette engellerle doludur. İyi bir lider, 
olumsuzluklar karşısında motivasyon kaynağını 
bulmalı, duygusal olarak etkilenmemeyi bilmeli 
ve sorunları ekibine yansıtmamalıdır. 

Fikirler yol belirleyici 
olabiliyor
İş dünyasının içinde bulunduğumuz dönem 
bazında zor koşullarda seyreden durumu kar-
şısında alınan işi elinden kaçırmakta olumsuz 
bir duruma yol açabiliyor. Ekibinizin güvenini 
kazanabilen bir patron olmak için herkesin fik-
rine değer vermek ve durumu ona göre sentez-
lemeniz gerekebiliyor. Olumlu ya da olumsuz 
tüm seçenekleri değerlendirmek ve stratejik 
planlama yapmak, doğru seçeneğe ulaşmak ko-
nusunda size önsezilerinizden çok daha iyi fikir 
verecektir. Ve şunu da unutmamak gerekiyor ki 
ekip içinde farklı geçmişlere ve özelliklere sahip 
insanlar bulunabilir. Bu nedenle değişik fikirler 
ortaya çıkabilir. İçinizden gelerek bir işi hevesle 
yapabilen ,fikirlere değer verebilen , iş haya-
tında zor koşullarda bile paniğe kapılamadan 
yoluna devam edebilen bir patron, çalışanların 
gözünde örnek alınabilir.
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R Ö P O R T A J

“2024 yılı OSB’nin 
yatırım yılı olacak”

Gaziantep’in büyüyen gözbebeği Organize Sanayi Bölgesi (OSB) yeni yapılan ve yapılacak olan 
yatırımlarla daha da büyüyecek. Türkiye’nin önemli üretim üslerinden birisi olan Gaziantep OSB ile 

geçtiğimiz süreçte çok önemli projeler hayata geçirildi. Devam eden ve yeni projelerle ilgili önemli detayları 
OSB Yönetim Kurulu Başkanı Cengiz Şimşek, okurlarımız için cevapladı.

“Acil Travma Hastanesi ile yerinde müdahale 
yapılabilecek”

OSB büyük bir şehir. İnsanlarımız işe gidiş 
gelişlerinde ve çalışırken yaşam standartlarının 
daha yükselmesini istiyor. Şu anda 250 bin çalışan 
var ve günlük 50 bin insan geliyor. Sadece 2 bin 
bankacı çalışmakta. Bugün OSB’nin içerisinde 
üretim merkezinden ziyade yaşanılabilir konfor 
seviyesini de artırmak için çalışmalarımız sürüyor. 
OSB’nin içerisinde ister istemez kalabalık bir çalışan 
yoğunluğu nedeniyle bazen ister istemez iş kazaları 
meydana gelebiliyor. OSB’nin içerisinden 400 km 
yol var ve buradan böyle bir surum olduğunda 
şehir merkezine ulaşmak bir saat zaman alıyor. İşte 
burada Acil Travma Hastanesini burada kurmamızın 
sebebi, bu gibi olaylara siz hızlı bir şekilde müdahale 
ederseniz, acil ve zamanında müdahale olursa, 
alanında uzman doktorları da hastanemize getirerek 
en önemli şeyimiz olan sağlık alanında hızlı 
müdahale ile gecikmelerin önüne geçeceğiz.

“Anaokulu projemiz çok güzel oldu ve devamı da 
gelecek”

Burada zaten daha önceden bir kreşimiz vardı fakat 
OSB’nin bir ucundan diğer bir ucu neredeyse 30- 
40 km. Bu nedenle artık Gaziantep OSB olarak 
biz arsasını verdik, valilikte inşasını gerçekleştirdi ve 
işletmesini Büyükşehir Belediyesi yapacak.



25MAYIS - HAZİRAN 2023

Dolayısıyla ikinci kreşe ihtiyaç duyduk. Halen 
üçüncü ve dördüncü kreş düşüncemizde var. Burada 
kadınların istihdamı çok önemli. İnsanlar sabahları 
OSB’ye geldiklerinde çocuklarını oraya bırakacak ve 
çocuklarının sağlıklı ve konforlu bir yere bırakınca 
rahat edecek.

“OSB’nin 50 yıllık su sorunu çözülmüş olacak”

2024 yılında su projesini hayata geçirdiğimizde çok 
güzel olacak ve suya dayalı üretimler artış gösterecek. 
Mesele geçen yıl doğalgaz sıkıntısı meydana gelmişti 
ve fiyatlar yükselmişti ve hepimiz GES (Güneş Enerji 
Santrali) ‘ne yöneldik. Su gelince OSB’nin 50 yıllık 
su sorunu çözülmüş olacak. Maliyetini GES ile 
de azaltınca suya dayalı üretimler olacak. Mesela 
kentimizde suya dayalı üretimlerden olan konfeksiyon 
boyama gibi üretimler olabilecek.

“OSB’ye rahat ulaşım içinde projelerimiz devam ediyor”

Burada köprülü kavşak projemiz yapıldı çok güzel 
bir proje ve iyi bir yatırım yaptık. Daha sonra bir 
ulaşım ile ilgili projemizde Dülükbaba ile orayı 
bağladığımızda siz artık otobana ve çare yoluna 
uzak 15-20 km dolanarak gitmeyeceksiniz. Kısa bir 
mesafede gitmiş olacaksınız. 

Çalışanlarımız ve sanayicilerimiz için görüşmelerimiz 
sürecek

Sanayici; enerjisi, altyapısı, doğalgazıyla, teknokentleri 
ile hastanesi ile, eğitimi ve kreşleri ile yeni bir finans 
merkezi ile insanlarımız burada çalışıp çıktığında 
çayını kahvesini içebilecek. Bu finans merkezimiz 
içerisinde Orkide ile anlaştık yeni görüşmelerimizde 
devam edecek.

“Yeşil enerji konusunda öndeyiz”

Türkiye’nin yeşil enerji atağında önemli atılımlar 
yaptığını da vurgulayan Şimşek, “Yeşil enerji 
konusunda da Türkiye’de en çok GES uygulayan yine 
biz olduk. 400 Megavata yakın. Emek ve enerji yoğun 
işlerle uğraşıyoruz. Sorunlarımıza ne kadar kalıcı 
çözümler üretirsek insanlarımızın konforunu o kadar 
artıracağımız düşüncesindeyiz.”

“Hedefimiz öğrenci sayısını 10 bine çıkarmak”

Ara eleman ihtiyacı için yeni Meslek Lisesi Projemiz 
var. Bunların bir tanesi de 5. OSB’ye planlıyoruz. Şu 
an 3 bin öğrencimiz var ve hedefimiz bu rakamı 10 
bine çıkarmak.
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GAZiANTEP

Sanayicinin liman
sorunu devam ediyor

Gaziantep Sanayi Odası (GSO) Yönetim Kurulu Başkanı Adnan Ünverdi, Mersin Limanı’ndaki yoğunluk nedeniyle 
hem ithalatın hem de ihracatın sekteye uğradığını belirterek, yaşanan sorunların çözümü için çalıştıklarını söyledi.

SO Başkanı Ünverdi, Ticaret 
Bakanlığı’na yaşanan sorunları 
ilettiklerini, hızlı bir dönüşle ve 
yapıcı bir yaklaşımla sorunun 
çözümü için harekete geçildiğini 
aktardı. Ünverdi, “Bakanlığımız 

konuyu yakından takip ediyor ve en kısa sürede 
çözüme kavuşacağına inanıyoruz” dedi.
 
İskenderun Limanı’ndaki yangın sonrası özellikle 
Gaziantep ve bölge illeri için tek liman haline 
gelen Mersin Limanı’nda yaşanan sıkıntıların 
birbirini tetiklediğini ve adeta bir sorun yumağı 
haline geldiğini belirten Ünverdi, “Konuya ilişkin 
Oda üyelerimizden yoğun şikayetler geliyor. 
Ortak sorunlar olduğu gibi münferit sorunlar 
da yaşanıyor. Maalesef  dış ticaretimizde gerek 
zaman kaybı gerekse maliyetler konusunda çok 
büyük kayıplar yaşıyoruz. İskenderun gemilerinin 
Mersin’e yönlendirilmesi ile Mersin Limanı’nın 
kapasitesi fazlasıyla aşılmış durumda. Gemiler açıkta 
bekletiliyor ve problemler büyüyor” dedi.
 
“İhracata gidecek ya da ithal ettiğimiz ürünlerimiz 
15-20 gün limanda bekliyor” diyen Ünverdi, şöyle 
devam etti:
 
“Hem beklemek zorunda bırakılıyoruz hem de 
buna bağlı olarak ekstra masraflar çıkarılıyor. 
İhraç ettiğimiz ürün geç gittiği için nakit akışımız, 
ödeme dengemiz bozuluyor, tahsilatımızı hep 
geriden yapmak zorunda kalıyoruz. Tahsilatımızın 
gecikmesine bağlı olarak ihraç ettiğimiz ürünün 
yerine yenisini koymak için bankalardan yüksek 
maliyetli finansman kullanıyoruz.”
 
İhraç edilemeyen ürünün kayda girmediğini ve 
dolayısıyla ihracat değeri kazanmadığını dile getiren 
Ünvedi, “Aylık 1 milyar dolara yakın ihracat yapan 

bir kent olarak bu gecikmeler yüzünden Gaziantep 
ihracatına da maalesef  bu rakamları yansıtamıyoruz. 
Bölgemiz zaten depremi yaşamış ve toparlanmak 
için büyük çaba sarf  ederken artık liman engeline 
takılmak istemiyoruz” diye konuştu.
 
Konuya ilişkin Ticaret Bakanlığı yetkililerinin 
göstermiş olduğu hassasiyete teşekkür eden Ünverdi, 
sorunun çözümü için konunun mercek alındığını ve 
çözüme kavuşmasını beklediklerini sözlerine ekledi.





28 MAYIS - HAZİRAN 2023

GAZiANTEP

TOBB Başkanı 
M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun 
ev sahipliğinde, 
Gaziantep TOBB 
delegeleri ile 
Türkiye’nin 81 

ilinden 365 oda/
borsa delegelerinin 

katılımıyla yapılan 
Genel Kurul, Ankara 

TOBB Ekonomi ve Teknoloji 
Üniversitesi Toplantı Salonunda 
gerçekleştirildi.
Gaziantep’in ağırlığını hissettirdiği 
seçimli Genel Kurulda; Gaziantep 
Sanayi Odası (GSO) Meclis Başkanı 
Adil Sani Konukoğlu, Sanayi Odaları 
Konseyi Üyeliğine yeninden seçilirken; 
Gaziantep Ticaret Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Tuncay 
Yıldırım, TOBB Yönetim Kurulu 
Üyeliğine; Gaziantep Sanayi Odası 
(GSO) Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Ünverdi, yeniden TOBB Sanayi Odaları 
Konseyi Başkan Vekilliğine; Gaziantep 
Ticaret Borsası (GTB) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Akıncı, Ticaret 
Borsaları Konseyi Üyeliğine; Nizip Ticaret 
Odası (NTO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet 
Özyurt ve İslahiye Ticaret Odası (İSTO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Selahattin Türkmen 
de Ticaret Odaları Konseyi Üyeliğine seçildiler.
Gaziantep adına üst düzey temsilin artmasının 
önemine vurgu yapan başkanlar, ülkemize, 
bölgemize ve Gaziantep’e daha fazla hizmet 

etme imkanı bulacak olmanın memnuniyet 
verici olduğunu ifade ederek; TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu’na, 27. Dönem 
Gaziantep Milletvekili ve önceki dönem TOBB 
Başkan Vekili A. Nejat Koçer’e, bu sürecin 
yürütülmesinde birleştirici çalışmalarından 
dolayı Gaziantep Sanayi Odası Meclis Başkanı 
Adil Sani Konukoğlu’na teşekkür ederek, hayırlı 
olması temennisinde bulundular.

TOBB’a Gaziantep
ağırlığı damga vurdu

Gaziantep’in iş dünyasında temsili artarken, ülkemiz ve bölge ekonomisinin gelişip 
büyümesinde oda ve borsa başkanları yeni görevleri ile çok daha etkin rol üstlenecekler.
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G.Hülya AKKAYA

O GÜN...

O sabah başka hiçbir sabaha benzemiyordu, 6 
Şubat sabahı güneş sanki hiç doğmadı;
O gün 
6 Şubat 2023 sabahı saat 04:17’ den itibaren 
yaşanan deprem felaketinde 11 ilimizde 
binlerce insanımızı, canımızı, evimizi barkımızı, 
aracımızı, eşyalarımızı ve en önemlisi anılarımızı 
kaybettik. Sıcacık evimizde uyurken birkaç 
saniyede değişti her şey, soğukta karlar içinde 
kalmıştım bir anda herkes hepimiz her şey ‘’HİÇ 
‘’olmuştuk.
O gün 
4. seviye yardım çağrısı ile ulusal ve uluslararası 
seferberlik ilan edildi ….
O gün  
Gün ağardığında yaşadığımız için şükrederken 
o kadar çok duyguyu bir arada yaşadık ki! yer 
yerinden oynamış, tüm duygularımız birbirine 
girmişti … En çokta sevdiklerimizi kaybetme 
korkusu öyle ya en başkalarından dinlediğimiz, 
filmlerde izlediğimiz sahnelerin baş aktörleri 
olarak uyanmıştık.
Bugüne kadar dünyada yaşanan en büyük 
kara depremi olan geceyi yaşadık, sadece 11 il 
de yaşayanlar değil, tüm Türkiye hissetmişti, 
sarsıntıyı. Nereden mi biliyorum? hiç durmadan 
çalan telefonum ve gelen mesajlar herkesin tek 
bir derdi vardı. ‘’ Ne yapabiliriz? Nasıl destek 
olabiliriz?  Hazırlıksız yakalanmıştık, kim ne 
yapacağını bilmiyordu ama yaşadığımız için 
şükretmek yetmeyecek bize ihtiyacı olanlara 
yardım etmemiz gerekiyordu. Bir tarafta 
yardıma ihtiyacı olanlar diğer yanda ise yardım 
bekleyenler …
Korkular ne kadar büyük olursa olsun ne kadar 
sarsılmış olursam olayım şimdi durup sadece 
bakma zamanı değildi …
Türk insanı her zaman iyi yürekli ve yardımsever 
bir millet olmuştur. Hele de böyle zamanlarda 
kenetlenerek bir olur, biz de öyle yaptık şehri 
yönetenler o tüm imkanları seferber etmiş büyük 

bir kriz yönetimini organize etmeye çalışırken 
bize düşen ise kendi imkanları ve güçleri ile bir 
şeyler yapmaya çalışan kadınları bir çatı altında 
toplamak oldu.
Yıllardır halkla ilişkiler konusunda çalışmalar 
yapan biri olarak yaşadığımız çağda en kolay 
şeyin iletişim ağı olduğunu söyleyebilirim. Öyle 
ki hepimizin elinde sadece konuşmak için değil 
adeta dünyaya açılmak için sadece tuşlara 
basmanın yeterli olduğu bir çağda yaşıyoruz, 
deprem sonrası hem yerelde hem ulusalda 
yüzlerce, belki de binlerce iletişim gurupları 
kurulmuştu … aslında en doğru olan şey 
insanların, sivil toplum kuruluşlarının güçlerini 
birleştirmesi oldu. Çünkü her ne kadar kolay 
iletişim kurmanın faydası çok büyük olsa da 
bilgiyi yönetmekte bir o kadar zorlaşıyor, bilgi 
kirliliği, mükerrer yardım çağrıları vs vs vs ….
Zor zamanlarda toplumda hep kadınlara 
daha çok görev düşer, çünkü kadın toparlayıcı, 
birleştiricidir. Kurtuluş savaşı kadınlarını daha 
önce ki yazılarımda yazmıştım. 
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6 Subat 2023

Bu şehrin gerçekten çok güçlü kadınları var, 
başta ‘’ sn. Fatma Şahin olmak üzere bir 
toplantıda anlatmıştı o gece 04:19 da eşiyle 
evden çıkmış ve aylarca evine gitmeden 
çalışacaktı. Şimdilerde bizim içimiz burukta 
olsa gururla İstanbul’a uğurladığımız Sayın 
Valimiz Davut Gül ‘ün eşi çok sevgili Gülden 
Gül hanımefendi, sivil toplum kurumlarının 
birbirinden değerli başkanları o kadar büyük 
yürekli ve o kadar güçlü olduğumuzu bir kez 
daha anladım.
‘Biz birlikte güçlüyüz ‘dedik, birlikten 
güç doğdu her gün binlerce kişiye yemek 
ulaştırırken, Fatma şahin hanımın tahsis 
ettiği koordinasyon merkezini iletişim, 
depolama, lojistik merkezi olarak kullandık, 
toplantılarımıza Gülden Gül hanımefendi 
başkanlık etti. Burada özel bir parantez 
açmak istiyorum, benim kız evladım 
olmadığından Allah bana belki de   bana 
lütufta bulunmuştu. Gülden hanım genç 
yaşına rağmen öyle hiçte kolay olmayan 
krizlerde öyle doğru yönetti ki, şahsıma daimî 
saygısı, hürmeti ve derin muhabbeti ile daima 
bir evlat, bir dost olarak yüreğimde yeri 

olacaktır.
O gece sadece birkaç dakika sonra yanımda 
olan ve ne yapabiliriz? diye sorduğumda 
biz varız diyen dostlarım onlar bana bu zor 
zamanlarda dostlukları ve sevgileri ile evlat 
oldular.
Gaziantep’te çalışan tüm kadın sivil örgütleri 
başkanları ve tüm üyeleri sahada gönüllülük 
esasıyla öyle büyük işler yaptılar ki, her birini 
canı yürekten kutluyor ve teşekkürlerimi 
sunuyorum.
Bugün …
Bu gün çok şey öğrendik ki 
Artık bunları konuşmak gerek, yaşadığımız 
hiçbir şeyi unutmadan iyileşmeliyiz zor 
zamanlarda sağladığımız birlik ve beraberlik 
ruhunu her daim yaşatmalıyız, sadece 
depremle ile ilgili değil tüm felaketlere karşı 
önlemler almalı hazırlıklı olmalıyız.  Her şeyin 
bir anda yok olup, anlamsızlaştığını yaşamın 
bir pamuk ipliğine bağlı olduğunu en kötü 
anılarla tecrübe ettik, bu dünyada kimseyi 
kırmadan, sevgi ve iyilikle güzelleştirerek bir 
daha böylesine kötü bir felaketten uzak bir 
yaşam diliyorum…
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F o t o ğ r a f  : S a m e t  U Z D İ L L İ

Üçüncü kuşak ve başarılı bir genç girişimci olan Mert Tutak ile beraberiz 
bu sayımızda. Kökenli bir aile şirketinin genç bir temsilcisi olan Tutak, hayata 

geçirdiği markası Karkas ile önemli atılımlar yapıyor. Tutak, ilk önceliğinin 
para olmadığını başarı olduğunu vurguluyor. Genç girişimci Tutak’ın başarı 

hikayesini konuştuğumuz söyleşimiz sizlerle.

Mert Tutak

İlk önceliğim
başarı..
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-Sizi yakından tanıyabilir miyiz?
 
Merhabalar Mert Tutak ben 3 Şubat 1995 
yılında Gaziantepli bir ailenin ortanca 
çocukları olarak Dünyaya geldim. Eğitim 
hayatımın üniversite bölümüne kadar 
Gaziantep’te daha sonra endüstri mühendisliği 
okumak için İstanbul’a geldim. İstanbul’da 
okuduğum süre zarfında ailemin İstanbul’da 
bulunan şirketlerinde yarı zamanlı çalışmaya 
başladım. Üniversite hayatım bitince aktif  
iş yaşamında rol almaya başladım. Aile 
şirketlerinde çalışırken kendi ayaklarımın 
üzerinde durmam gerektiğinin farkına vardım 
ve kendi şirketimi kurarak iş hayatının güzel ve 
zorlu hayatına merhaba dedim.

-Aile şirketiniz Tutak Grubundan biraz 
bahseder misiniz?

Tutak grubu bünyesinde otomotiv, kimya, 

tekstil, hayvancılık, tarım, ilaç sanayi gibi 
alanlarda faaliyet gösteren köklü bir aile şirketi 
yapısı bulunmaktadır. Klasik aile şirketlerinden 
farkı ise kurumsal bir yapıya sahip olması ve 
herkesin iş bölümlerinin farklı olmasından 
ötürü güzel bir işleyiş bulunmaktadır. Tüm 
aile bireyleri yaptığımız işlerin başına direkt 
olarak gelmeyip küçük yaşlardan itibaren 
işin tüm detayları öğretilerek yetiştirilen bir 
yönetim topluluğu tarafından uzun yıllardır 
sürdürülmektedir.

-Karkas Çiftliği fikri nasıl oluştu? Karkas’ın 
anlamı nedir?

Aile şirketinde çalışırken mutsuz hissettiğim 
anlar oldu ve pandemiden önce bulunduğum 
bölümü online sistem üzerinden 
yürütülebileceğine inandım ve o bölümü az 
çalışanla online olarak yürütebileceğim bir 
yapıya çevirdim.



34 MAYIS - HAZİRAN 2023

Bu süreç tabiki de çok kolay 
olmadı ve bu yapıyı kurup 
oturttuktan sonra Roma’ya 
tatile gittim ve 3. Haftanın 
sonunda Corona diye bir şey 
ile tanıştım ve o zamanlar 
son uçakla dönerken çok 
kızmıştım tatilim yarım 
kaldı diye ama iyi ki de 
yarım kalmış diyorum 
şimdi. Türkiye’ye dönünce 
direkt Gaziantep’e gittim 
ve 7 ay orada kaldım bu 
süre zarfında aileme ait et 
üretim ve satış bölümünde 
çalışmaya başladım ve 
baktım biz işin zor kısmını 
yapıp şov kısmı daha 
doğrusu katma değerli 
kısmını başkaları yapıyor 
ve bir aydınlanma geldi 
diyebilirim ve aileme online 
olarak yani en basit haliyle 
internetten kıyma, kuşbaşı 
satacağımı söyledim ailem 
bu duruma biraz karşı çıksa 
da ben kendi imkanlarım 
ile Karkas çiftliğini kurdum 
ve çok çalıştım. Karkasın 
anlamı bir hayvanın kesimi 
sonrası iç organlarının 
çıkarılarak sadece et 
kalmasına verilen isimdir.
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-Uzun yıllar sonra Gaziantep’e 
taşındınız burada hayatınız nasıl 
geçiyor neler yapıyorsunuz?

Üniversite eğitimi için gittiğim 
İstanbul’dan 2 tane muhteşem 
marka kurarak geri doğduğum 
yere Gaziantep’e geldim. 
Burada iş anlamında organize 
sanayi bölgesinde tekstil 
kimyasalları üreten bir fabrika 
kurarak iş hayatıma devam 
ediyorum. İş hayatımın dışında 
ise boş zamanlarımda yeni 
hobiler ediniyorum ve spor 
yapmaya devam ediyorum.

- Aslında siz zoru başardınız ve 
korona döneminde çok kişinin 
evine en güvenilir şekilde ürün 
teslim ettiniz dönemleri anlatır 
mısınız nasıl gelişti zor oldu mu?

Korona sayesinde birçok sektör 
gelişti artık insanlar her şeyi 
online yani e ticaret üzerinden 
almaya alıştı bende o sırada 
krizi fırsata çevirerek kasap 
alışverişinizi de online olarak 
yapabileceğinizi size göstermiş 
anlatmış oldum.
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ünya üzerinden internetten 
pazarlanması en zor olan şey 
online olarak et ve et ürünleri 
satmaktır. Çok zor bir sektör ama 
sonuçta baktığımızda sanayici 

ve çok zorluk çekmiş bir ailenin çocuğuyum 
zorluklarla uğraşmak ve çözümlemek benim 
kanımda var zaten.Hiçbir yeni girişim gibi kolay 
olmadı ama olsun ilk kurduğum günkü tutku 
olduğu için tüm zorluklar gelsin ben onları 
güzelce ağırlar ve çözüme ulaştırırım.

- Her attığınız adımda “Başarısız olsam da ailem 
arkamda” dediniz mi hiç?

Hiçbir zaman demedim sesli olarak ama işin 
gerçeği ise içimde bir yerde biliyordum büyük bir 
güç hep arkamdaydı ailem.

-Siz üçüncü kuşaksınız. Ve bu markayı daha 
ne kadar ileriye taşıma hedefleriniz var? 
Planlarınızdan bahseder misiniz?

-Bu markayı aslında tamamen ben kurdum ama 
markamın hizmet ettiği sektör olarak 3. Kuşak 
olduğum doğrudur. Belki çoğu insana tuhaf  
gelebilir profesyonel gelmeyebilir ama işimle ilgili 
şu ana kadar hiç plan yapmadım tek yaptığım 

şey en iyisi olmak için çalışmak ondan sonrası 
zaten geliyor benim para 1.önceliğim olmadı 
benim 1. Önceliğim başarı.

-Gaziantep sanayisine bir anda girmek sizin için 
zor olmadı mı?

-Aslında zor olmadı ailem uzun yıllardır 
Gaziantep sanayisinde önemli sektörlerde 
işletmeleri bulunan aktif  insanlardır. Bu sürecin 
benim için zor olmamasını sağlayan ve en büyük 
destekçim olan abim bütün iş planımı,tesisimi 
hazırlamıştı aslında ben direkt üretime girdim 
.Zaten en önemli şey iş hayatında çok iyi takım 
arkadaşlarıdır sağ olsun abim her konuda olduğu 
gibi bu konuda da hep yanımda olmuştur.

-Son olarak İstanbul’daki markalarınızı ve 
tesislerinizi Gaziantep’ten yönetmek zor olmuyor 
mu?

Sistem kurmak çok önemli ben o sistemi 
kurduğum için bir zorluk yaşamıyoruz zaten 
ayın belli zamanlarında mutlaka kontrole 
gidiyorum. Endüstri mühendisliğini aslında 
severek okumasamda iş hayatımda çok etkisini 
görüyorum sistem kurmak ve o sistemi doğru 
yönetmek gibi.
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Mehmet DEMİRYEMİNLİ MALİ MÜŞAVİR /

dem_mehmet@hotmail.com

CUMHURİYET TARİHİNİN
EN BÜYÜK AF YASASI

UPA YEMİNLİ MALİ MÜŞAVİRLİK A.Ş.
YÖNETİM KURULU BAŞKANI

Cumhuriyet Tarihinin  En 
Büyük  Affı olarak  nitelendirilen  
“Bazı Alacakların Yeniden 
Yapılandırılması ile Bazı 
Kanunlarda Değişiklik 
Yapılmasına İlişkin 7440 Sayılı 
Kanun” 12 Mart 2023 tarihinde   
Resmi Gazetede yayınlanarak 
yürürlüğe girmişti. Yasanın  son  
başvuru  süresi 31 Mayıs 2023  
tarihinde  sona  erecekti. Ancak, 
başvuru  süresi  Cumhurbaşkanı  
Kararnamesi ile 30 Haziran 
2023 tarihine  kadar  uzatıldı. 
Öte  yandan ülkemizde  yaşanan 
elim  deprem  felaketi  nedeniyle 
mücbir  sebep ilan  edilen 11 
İlde bahse konu  af  yasasından  
yararlanma  hakkı,  31 Ekim 
2023 tarihine  kadar  mümkün  
olacaktır. 

Peki,   bahse konu af   yasasını,  
daha  önceki  af  yasalarından  
ayıran ve  Cumhuriyet 
Tarihinin en  büyük affı 
olarak  nitelendirilmesini  
sağlayan özellikler  nelerdir? 
Öncelikle, henüz  vergilendirme  
dönemi kapanıp ilgili  dönem  
beyannameleri  verilmeden , 
hesap  dönemi kapanmayan 
yıl için de matrah  artırımı 
yapma  imkanı getirildi. Bu  
çerçevede henüz 2022 yılının  
gelir ve kurumlar vergisi  beyan  

dönemi gelmemiş iken af   yasası  
yayınlanarak  yürürlüğe girdi ve 
beyannamesi  verilmemiş olan 
2022 yılı için matrah  artırımı  
yapma  imkanı  sağlandı. 
Oysa ki daha  önceki  af   
yasalarının karakteristik özelliği,  
hesap döneminin kapanıp  
beyannamesinin  verildiği 
dönemler için matrah  artırımı 
imkanının   sağlanması idi.
Öte  yandan  yapılandırılan 
borçların kapsamı açısından da  
daha  önceki  af  yasalarından 
farklı olarak, daha  çok  sayıda  
amme  alacağı yapılandırma  
kapsamına  alındı.
Bu Af   Yasasının içeriğini  ve 
temel  özelliklerini  aşağıdaki  gibi 
özetlemek  mümkündür.

I-KESİNLEİŞMİŞ OLAN BİR TAKIM 
BORÇLAR YAPILANDIRILMA 
KAPSAMINA ALINDI:

Af  yasası ile Ödememiş Bulunan 
Vergi, SGK, Gümrük  Vergileri  
ve Belediyelerin  su, atık su, katı 
atık bedeli gibi  bazı alacakları 
ile  Kamu  Kurumları  tarafından 
kesilen  bir  takım  cezaların  
taksitle  ödenmesi imkanı  
sağlamaktadır.
Mükellefler ,  borçlarının 
yapılandırılması kapsamında  

peşin  veya taksit  seçeneklerini  
tercih edebileceklerdir. Taksit 
seçeneğini tercih edenler;  kırk 
sekiz eşit taksite kadar  borçlarını 
yapılandırabileceklerdir.
Borç yapılandırmasında, vadesi  
geçmiş vergi, gümrük  vergisi gibi  
kamu alacaklarının  asıllarının 
tamamı ödenecektir. Dolayısıyla  
amme  alacağının aslında,  her 
hangi bir  indirim söz konusu 
değildir. Ancak, vergi ile  birlikte  
vergi aslına  bağlı bir  ceza 
olarak  kesilen  vergi ziyaı  cezası  
varsa tamamen  kaldırılacak,  
keza, gecikme  faizi ve  gecikme  
zammı  silinip onun yerine kamu  
borçlarına  Yurt İçi Üretici Fiat 
Endeksi  uygulanacaktır. Şunu da  
belirtelim ki, Yurt İçi Üretici  Fiyat 
Endeksi oranları gecikme  faizi 
ve  gecikme  zammına  göre çok  
daha  düşük olduğu için,   faiz 
yükünün azaltılması açısından çok  
büyük avantaj sağlayacaktır.
 Ayrıca,  kamuya  olan  borçların 
içerisinde  “Vergi  Ziyaı  Cezası” 
varsa,  tamamen  silineceği için 
önemli bir avantaj sağlanacaktır. 
Özellikle vergi  incelemesine  
bağlı olarak ortaya çıkan  bir  
vergi  borcu  varsa, toplam borç  
içinde  vergi  ziyaı  cezasının payı 
hayli  yüksek olacağından dolayı 
af   yasası bu  açıdan  büyük 
avantajlar sağlamaktadır.
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II-DAVA AÇMA  SÜRESİ  HENÜZ  
GEÇMEMİŞ ALACAKLAR İLE  DAVA  
AŞAMASINDAKİ ALACAKLAR AF 
YASASI KAPSAMINA  ALINDI:

Mükellefe  bir  ihbarname ile  
vergi  ceza  ihbarnamesi tebliğ 
edilmiş,  ancak 30  günlük dava  
açma  süresi henüz  geçmemiş 
ise; Bu Af  yasası  kapsamında 
müracaat edip dava  açma  
hakkından  vaz geçilmesi(Feragat 
Edilmesi) halinde   vergi  aslının 
yarısı silinecek,  gecikme  faizi, 
gecikme  zammı da  kaldırılarak, 
onun  yerine  kalan  vergi aslının 
yarısına Yİ-ÜFE endekslemesi  
uygulanacaktır. Vergi  aslına  bağlı  
ceza olan vergi ziyaı  cezası da 
tamamen silinecektir.
Mükellef  dava açmış ancak  
henüz  bir karar  verilmemişse; 
yine  yukardaki gibi vergi aslının 
yarısı silinecek,  gecikme  faizi ve 
gecikme  zammı silinip  yerine 
Yİ-ÜFE endekslemesi yapılacak, 
vergi aslına  bağlı olan vergi ziyaı  
cezaları  tamamen kaldırılacaktır.
Bize  göre  vergi  mahkemesinde  
açılmış olan  dava   henüz bir  
karara  bağlanmamışsa; davanın 
kazanılma  ihtimalinin  iyi  
değerlendirilmesi  gerekmektedir. 
Zira  kazanılamayacak olan  
bir  davadan  feragat edip  af  
yasasından  yararlanmak  büyük  
bir  avantaj  sağlayacaktır..
Af  Yasasının bu bölümünden 
yararlanmak isteyen   
mükelleflerin müracaat ederek  
dava açmayacakları yönünde  
bir  dilekçe  vermeleri veyahut 
açmış oldukları davadan  feragat 
etmeleri, diğer  bir  değişle  
davalarından  vaz geçmeleri  
gerekmektedir.
Vergi Mahkemesinde 
dava  açılmış ve   bu  dava  
kazanılmışsa; Bu davaların, üst  
yargı  mercilerinde ya  istinaf   
veya  temyiz  aşamasında  
yargılama süreçleri  devam 
etmektedir.  Mükellef,  birinci  

derece  mahkeme  olan  vergi  
mahkemesinde  bu davayı 
kazanmış olmasına  rağmen;   
vergi aslının % 10’nu ödeyecek, 
geriye  kalan vergi ziyaı cezası, 
gecikme faizi ve gecikme  zammı 
silinecek ve  yasadan yararlanması  
halinde  yargılama sona  erecektir. 
Açılan Dava vergi  mahkemesinde  
kaybedilmiş ve  dava; istinaf,  
temyiz veya  karar  düzeltme  
aşamasında ise; birinci derece  
mahkemede kaybettiği  vergilerin 
tamamı ile Yİ-ÜFE endeksleme 
tutarını   ödeyecek, gecikme  faizi, 
gecikme  zammı ve  vergi ziyaı   
cezaları  ise silinecektir. 
Tavsiyemiz;  vergi  mahkemesinde  
dava kaybedilmişse; yasanın 
bu  hükmünden mutlaka  
yararlanmaları gerektiği 
yönündedir. 

III-İNCELEME  VE  TARHİYAT 
AŞAMASINDA OLAN VERGİLER DE AF 
YASASI KAPSAMINA  ALINDI:
              
Kanunun daha  iyi  anlaşılması  
açısından;  vergi inceleme  
aşamasında olup matrah 
artırımına  baş vurulmaması 
hususu veyahut  vergi inceleme  
aşamasında  olup, matrah artırımı 
yapılması durumu ayrı ayrı 
değerlendirilecektir.  

Vergi İncelemesi Başlamış Ancak 
Matrah Artırımına Müracaat 
Edilmemesi Durumu: Yasanın 
yayınlanmasından önce Vergi 
incelemesi başlamış, fakat 
mükellef   ilgili yılda matrah 
artırımından  yararlanmayacaksa, 
inceleme devam edecektir. 
İnceleme bittikten sonra 
ihbarnamenin  mükellefe 
tebliğinden itibaren 30 gün içinde 
af  yasası çerçevesinde müracaatta 
bulunulursa vergi  aslının 
yarısı  silinecek ve  vergi  aslının 
ödenecek olan yarısına isabet eden 
kısmına    Yİ-ÜFE endekslemesi 
uygulanacaktır. Ayrıca, Vergi ziyaı  
cezası  ile gecikme faizi tamamen 
silinecektir.
Vergi İncelemesi Başlamış Ancak 
Mükellef  Matrah Artırımından 
Yararlanmış Olması Durumu: 
Yasanın yayınlanmasından 
önce Vergi incelemesi başlamış 
ve  mükellef,  inceleme  devam 
ederken; ilgili yılda matrah 
artırımından  yararlanmak 
için müracaat ederse; 7 gün 
içerisinde  inceleme bitirilemez ise  
incelemeye  devam edilemez. Öte 
yandan, bu kanunun yayımlandığı 
tarihten önce eğer Vergi 
İncelemesi  henüz  başlamamış ise 
yine  ilgili   yılda  matrah artırımı  
yapmak şartıyla vergi  incelemesi  
yapılamayacaktır.
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IV-2022 YILI DAHİL MATRAH 
ARTIRIMI VE  VERGİ ARTIRMI 
İMKANI SAĞLANDI:

Kanun,  Kurumlar Vergisi, 
Gelir Vergisi ve Katma Değer 
Vergisi ile  bazı gelir ve kurumlar 
vergisi stopajları için  matrah ve 
vergi artırımı imkanı sağlamıştır. 
Matrah ve  vergi artırımı 
yapılan dönemler için  bazı 
istisnai durumlar hariç( İade 
incelemeleri, karşıt incelemeler 
,defter ve  belgelerini yok 
edenlerin incelemesi, sahte  belge  
düzenleyenlerin durumu gibi) 
vergi incelemesi yapılamayacaktır.  
Böylece  mükellef, tabir  caizse; 
matrah artırımı yaptığı yıllar  
için  vergi incelmesi açısından 
sigortalanmış olacaktır.
    Mükellefler,  2018, 2019 
, 2020, 2021ve  2022 takvim 
yılları için  yasada  belirtilen 
oranlarda matrah ve vergi 
artırımı  yapabileceklerdir. Şunu  
belirtmek isterim ki,  yukarıda da  
değinildiği üzere henüz  beyan 
dönemi sona  ermemiş olan 2022 
yılı için de matrah artırımından  
yararlanma imkanı  sağlanmıştır.
Matrah ve vergi artırımında 
bulunmak isteyenler  30 Haziran 
2023 tarihi mesai saati bitimine 
kadar başvuruda bulunmak  
mecburiyetindedirler. Deprem 
nedeniyle  mücbir  sebep 
kapsamına  alınan  11 il için ise 
son  müracaat  tarihi 31 Ekim 
2023’tür

Matrah artırımı yapılırken dikkat 
edilmesi gereken önemli  bir konu 
da şudur ki; Matrah artırımı 
yapılan  yıllara ait  geçmiş yıl 
zararlarının sadece % 50’si, 
izleyen yılların kârlarından 
mahsup edilebilecektir. Diğer bir  
deyişle, matrah artırımı yapılan 
yıla ilişkin  geçmiş yıl zararlarının 
yarısı   kullanılmayacaktır. Öte 
yandan 2022 yılı için matrah  
artımı yapılması  halinde  
geçmiş  yıl  zararlarının tamamı 
silinecektir. 

Öte  yandan  gelir  ve kurumlar  
vergisi mükellefleri  2018, 
2019,2020,2021 ve 2022 yılları 
için    KDV yönünden  vergi 
artırımı yaparak KDV yönünden 
de vergi  incelemesinin  dışında  
kalabilirler.

V-İŞLETME KAYITLARININ 
DÜZELTİLMESİ İMKANI  SAĞLANDI 
(STOK AFFI, KASA  AFFI, 
ORTAKLARCARİ  HESABI):

Ülkemizde  vergi  affına  en çok 
ihtiyaç hissedilen nedenlerden biri 
de işletme  stoklarında meydana  
gelen dengesizliklerdir. Bir  çok  
mükellefin stokları  kayıt ve  fiili 
durum açısından tutarsızlıklar 
arz etmekte,  bu nedenle  de mali  
kayıt ve tabloları  gerçek durumu 
yansıtmamaktadır. Mükelleflerin, 
işletmelerinde mevcut olduğu 
hâlde kayıtlarında yer almayan 
emtia, makine, teçhizat ve 
demirbaşları  kayıtlarına  alarak  
gerçek durum ile kayıtlarını 
uyumlu  hale  getirme imkanı 
sağlanmıştır. 
Af  kapsamında  bildirilen makine,  
tesisat ve  demirbaşlar için 
amortisman ayrılamayacaktır.
Mükellefin ,  kendisi veya ilgili 
meslek kuruluşunun tespit edeceği  
rayiç bedel üzerinden bunları 
kayıtlarına  alacak ve  %18 tabi 
makine, teçhizat ve demirbaşlar 
ile emtia için belirlenen rayiç 
bedeli üzerinden %9  KDV beyan 
edecek, %1 ve %8  KDV oranına 
tabi mallar için ise keza% 0,5 ve  
%4 oranında KDV Beyan edip, 
beyanname  verme  süresi içinde 
ödemesi gerekmektedir. Diğer  
bir değişle  stok affında  taksit ile  
ödeme imkanı söz konusu değildir.
Önemli olan husus şudur ki;  
makine, tesisat ve demirbaşlar 
için ödenen KDV indirim konusu 
yapılamıyor iken, emtia  için stok  
affı kapsamında  ödenen KDV, 
indirim konusu yapılabilecektir.
Bu  af  yasasının  diğer af   
yasalarından önemli  bir  farkı da, 

stok affı ile  beyan edilen KDV’nin  
daha  önceki düzenlemelerde iade 
edilmesi  imkanı var iken ,  bu  
af  yasasında  stok  affı ile  beyan 
edilen  KDV’nin iadesi mümkün 
değildir.
 Dolayısıyla, mükellefin stok affı 
kapsamında  emtia  için ödemiş 
olduğu KDV’nin indirim yoluyla  
giderememesi  halinde , iade yolu 
ile    geri alması mümkün değildir.
Stok  affı için en son başvuru  
tarihi, 30.06.2023’tür. Ancak  
deprem  bölgesindeki  mükellefler 
31 Ekim 2023 tarihine  kadar  
stok  affı için  müracaat edebilirler.
 
Kasa Affına  gelince; mükelleflerin 
en büyük sorunlarında biri 
de kayıt bazında   işletme 
kasasının fiktif  olarak şişkinlik 
göstermesidir. Aslında işletme  
kasasında fiziki olarak  herhangi  
bir  para mevcudu  söz konusu 
değil iken,  kayıt  bazında hayli  
yüksek  miktarda kasa   bakiyesi 
görülebilmektedir. Çünkü,  
işletmelerin fiili ödemeleri ile  
resmi  ödemeleri çoğunlukla  
örtüşmez ve bu nedenle 
İşletmenin kasası kayıt  bazında 
şişer. Bu durum ortaklara borçlar 
ve ortaklardan alacaklar ve bu 
hesaplar altında gizlenmiş ilişkili  
hesaplar için de söz konusudur. 
Bu nedenle  bu yasa hükmünün 
işletme ihtiyaçları kapsamında 
mutlaka değerlendirilmesi  
gerektiğini savunmaktayız.

Mükellefler, kasa mevcutlarında 
olduğu gibi, ortaklarından alacaklı 
bulunduğu tutarlar ile ortaklara 
borçlu bulunduğu tutarlar 
arasındaki net alacak tutarlarını ve 
ilişkili diğer hesaplardaki işlemleri 
için de   mevcut  bakiyelerin 
%3 kadar bir  vergi  ödeyerek  
kayıtlarını düzeltebileceklerdir. 
Kasa  affı kapsamında  ödenecek 
olan %3 lük  vergi taksitli olarak 
değil,  beyanname  süresi içinde 
tek seferde  ödenmek zorundadır.

Faydalı olması dileğiyle…
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Erdemoğlu kardeşlerin
BÜYÜK BAŞARISI

ABD merkezli Forbes dergisi, en zenginler listesini açıkladı. Türkiye’de en zenginler listesine Erdemoğlu 
kardeşler yine damga vurdu. Erdemoğlu Holding Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Erdemoğlu, 5,7 milyar 

dolarlık servetiyle Türkiye'nin en zengin ismi olurken, Merinos Yönetim Kurulu Başkanı 
Ali Erdemoğlu’da ise üçüncü sırada yer aldı.

Forbes her sene olduğu gibi bu 
senede dünyanın en zengin insanları 
listesini açıkladı. Erdemoğlu 
Holding Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Erdemoğlu, 5,7 milyar 
dolarlık servetiyle Türkiye'nin en 
zengin ismi olurken, Yıldız Holding 
Yönetim Kurulu Üyesi, pladis ve 
GODIVA Yönetim Kurulu Başkanı 
Murat Ülker ise 5 milyar dolar 
serveti ile listenin ikinci sırasında yer 
aldı.

ALİ ERDEMOĞLU’DA ÜÇÜNCÜ SIRADA 
YER ALIYOR

Türkiye’nin en zenginleri listesinin 
üçüncü sırasında ise Erdemoğlu 
Holding Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Erdemoğlu’nun kardeşi 
Ali Erdemoğlu yer alıyor. Ali 
Erdemoğlu’nun serveti 4,7 milyar 
dolar civarında. 

ÖNEMLİ YATIRIMLARA İMZA 
ATIYORLAR

Önemli yatırımlarla yol almaya 
devam eden ve son yıllarda SASA 
ile dikkat çeken atılımlar yapan 
Erdemoğlu Holding, Merinos 
Halı’nın bilinen bir marka oluşu ve 
SASA’nın da önemli performans 
artışı ile birlikte başarı çıtasını 
yükselterek çalışmalarına devam 
ediyor.

ERDEMOĞLU KARDEŞLERİN BÜYÜK 
BAŞARISI

İbrahim ve Ali Erdemoğlu kardeşler, 
hayata geçirdiği birçok sosyal 
sorumluluk projeleri ile de biliniyor. 
Doğdukları yer olan Besni’den 
zirveye ulaşan yolculukta önemli 
başarılara imza atıldı. 1970 yılında 
babaları Mehmet Erdemoğlu, aile 
üyeleri ile birlikte iki halı dokuma 
tezgahından oluşan Merinos Halı 
işletmesini başlatmıştır. Günümüzde 
Erdemoğlu Holding Türkiye ve 
Rusya’da sekiz lokasyonda üretim 
tesislerine sahip dünyanın en 
büyük halı üreticisi konumuna 
gelmiştir. 30 Nisan 2015 tarihinde, 
Sabancı Holding bünyesinde 
bulunan SASA Polyester Sanayi 
A.Ş.’nin %51 oranındaki 
hisseleri, ERDEMOĞLU 

Holding A.Ş. tarafından satın 
alınmış, 2015 Ağustos ayında 
tamamlanan zorunlu pay alım 
süreci sonunda, ERDEMOĞLU 
Holding A.Ş.’nin SASA Polyester 
Sanayi A.Ş.’de sahip olduğu 
hisse oranı %84,80’e ulaşmıştır.
Erdemoğlu kardeşler,gönülden 
bağlı olduğu şehirler ve insanları 
için çeşitli kurumsal sosyal 
sorumluluk projeleri hayata 
geçirdi. Kazandıklarını paylaşmayı 
ilke edindi. Camilerden, taziye 
evlerine, okullardan müzeye, polis 
merkezinden öğrenci yurtlarına, 
parklardan sağlık ocağına kadar 
pek çok yapıyı yurdumuz insanına 
hediye etti. Deprem’den etkilenen 
Adıyaman’ın Besni İlçesine konut 
yapımı için çalışma da başlattılar.
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Şölen Türkiye’nin
en değerli markaları arasında

Uluslararası marka değerlendirme kuruluşu Brand Finance, 2023 yılına ilişkin "Türkiye'nin En Değerli 
Markaları-Turkey 100" çalışmasında Türkiye’den yer alan 3 yeni marka arasında, Gaziantep’in ve ülkenin 

sektöründe önemli tedarikçilerinden olan Şölen Çikolata ’da yer aldı.

Türkiye’nin en değerli markaları belli oldu
Uluslararası marka değerlendirme kuruluşu Brand 
Finance, 2023 yılına ilişkin "Türkiye'nin En Değerli 
Markaları-Turkey 100" çalışmasını tamamladı. 
Brand Finance Türkiye Direktörü Muhterem 
İlgüner, en değerli 100 markanın toplam değerinin 
15,6 milyar dolar olduğunu ve neredeyse geçen yılın 
değerine (16 milyar dolar) yaklaşıldığını söyledi

"Türkiye'nin En Değerli Markaları-Turkey 100" 
listede ilk sırayı 2 milyar dolarlık marka değeriyle 
THY aldı. İkinci sırada 1 milyar 500 milyon dolarla 
Arçelik izledi. Üçüncülüğü 927 milyon dolarlık 
marka değeriyle Vestel aldı.

En değerli markalara 3 yeni marka daha eklendi

Şölen, Ege Profil ve Desa listeye girmeyi başardı. İlk 
100'de yer alan markaların değerlerinde en yüksek 
oranda artış yüzde 153 ile Aktifbank, yüzde 101 ile 
Anadolu Isuzu'da gerçekleşti.

ŞÖLEN ÇİKOLATA

Dünyanın en büyük çikolata üretim devlerinden 
birisi olan Şölen ,120 ülkeye ihracat yapıyor. Şölen, 
200’ün üzerinde ürün çeşidini yaklaşık 120 ülkeye 
ihraç ediyor. Japonya’dan Maldivler’e Belçika’dan 
Ortadoğu’ya kadar tüm dünyanın kalbini kazanan 
Biscolata, Milango, Ozmo, Boombastic, Luppo, 
Lokkum, Nutymax gibi dünya çapında başarıya 
ulaşmış markaları bünyemizde bulunduruyor. Başarılı 
firma küresel marka olmayı hedefliyor.
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SIRRIMIZ SİTİRİMİZ 
EVLERİMİZ

iz kendimizi nasıl 
ettik de bu beton 
evlere kapattık !
Zannettik ki içini 
süsler püslersek, 

duvarlarını pırıl pırıl  boyatır, 
tavana envai çeşit avizeler 
takarsak, yerleri granit, 
mutfakları mermer yaparsak 
mutlu oluruz.
Duvarları nacarlı, tekne tavanlı, 
tabanda hasırı, üstüne kürt 
kilimerini hor gördük.
Bardakaltının, eşikliğin, 
haznanın,ocaklığın, hayadın, 
ganenin, arişin, ekinliğin 
gereksiz olduğunu zannettik.
En süslü, en havalı, en pahalı 
döşenen salonlarımızın 
koltuklarına çarşaf  örttük 
misafire sakladık da kendimizi 
iki tane kanapenin üzerine 
oturma odası denilen yere 
hapsettik. Niye, misafir hava 
atacağız, bak benim evim ne 
kadar süslü, gözel demeye. 
Misafirini sen oturduğun yere 
niye oturtmuyorsun. Niye 
misafir havalı yerde birkaç 
saatliğine oturuyor da sen dar 
dıhız oturma odasında divanda 
oturuyorsun. 
Eski evlerimizde misafir odası, 
yatak odası, oturma odası, 
yatak odası, yemek odası bir 
odaydı. Çünkü başka oda 
yoktu, nacarlı, büyükçe bir oda, 
üst başta kübbiye yeri, yanlarda 
büyük mahmiller,tahta kapaklı 

yatak yerleri, kapı girişinde 
eşiklik, yerde berdi hasırı 
üstüne halı açılır, bir kenara 
odun sobası, köşe yere tandır, 
işte tüm fonksiyonları ile bir 
yaşam alanı. Misafir oraya 
gelir, orada ağırlanır, sohbetler 

orada yapılır, hikayeler orada 
anlatılırdı.
Kültür aktarımının en güzel 
yapıldığı yerler burasıydı. 
Çoçuk çoluk mecburen bu 
sohbetleri, dinler kültürü tarih 
burada öğrenirdi.
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Şimdi misafir geliyor , hadi 
oğlum hadi kızım odana 
ders çalış, eee bu çocuk ne 
zaman büyüklerin sohbetini 
şakalaşmalarını konuşmalarını 
dinleyecek de kendi kültürlerini 
öğrenecekler !
Duvar kalınlıkları 50 santim 
cıvarında olurdu. Dış cepheye 
cam , içeriye tam boy tahta 
kapak yapılır. Kışın geceleri 
bu tahta kapaklar kapatılır, 
dışarıda cam içeride tahta kapak 
güzel bir ısı izolasyonu sağlardı. 
Arada kalan boşlukta ise çeşit 
çeşit çiçekler yetiştirilirdi.Bu 
pencerelerde perde olmazdı. 
Çünkü hiçbir pencere komşuya 
bakamazdı. Oda pencerelerinin 
tamamı kendi avluna yani 
hayada bakardı. Sokağa denk 
gelen pencereler, sadece sokağa 
bakar komşuyu görmez onlara 
da içeri dışarıdan görünmesin 
diye çoğunlukla tahta ızgara 
yapılırdı. Yani sırrımız, sitirimiz 
içerideydi. Ne sen komşuya 
bakabilirdin, ne komşu sana 
bakabilirdi.

Şimdi baklonda çay içsen kaşık 
sesini komşu duyar komşu görür.

Bu işler kışın bu nacarlı yani 
duvarları yerden itibaren ızgaralı 
kitabiye ahşap kaplama yapılmış 
odada, yazın ise tamamıyla 
hatadda( avlu) yapılırdı. Hele 
hayatta ortası fıskiyeli bir de 
gane ( bahçe havuzu ) varsa 
değme keyfine.
Hele hayad hele de hayad tam 
bir hayattı.
Yunmuş hayat taşının, 
ekinlikteki toprağın kokusunu 
duyar, serçelerin cıvıldamasını 
dinlenirsin.
İkindi vakti eline hortumu 
çekersin, taş döşeli hayadını 
süpürürsün yursun.Ekinllikteki 

lökkiyeye , gelin gövee donuna 
su verir, toprağın kokusunu 
duyarsın. 
Bal çiçeğini koklar,” güller de 
bilbik mi vermiş ne ? “dersin.
Ganenin suyunu açıp ,ortasında 
tenekeci Tebaat Saabi Kadir 
Ağa’nın yaptığı fıskiyede 
zıplayan topa bakar suyun 
sesiyle ocaklığın urguna açtığın 
kilimde pirinç ayıklar, dolma 
doldurursun.
Üst başa halı ,kilim açar 
etrafleyn minder düzer,yastıkları 
yanbey gelecek şekilde koyarsın.
Ocaklıktan dolma kokusu 
gelmeye başladığında , birinin 
eline büyükçe bir yağlık verir 
,Güccük Bazar’dan buz aldırır, 
su satılının içine atarsın. Birazını 
da beze sarıp ayrana korsun.

Akşam horantan gelir sofraya 
çöker günüşüknen yeke yersin. 
Yedikten sonra arişin altına 
açılan mindere yanbey gelirsin,  
. Gece berrak gökyüzünde 
Küçük Ayı’yı Büyük Ayı’yı 
seçer. yazlık sinemaların sesini 
dinler, elektrik fabrikasının güm 
gümüyle nennilennirsin.
Ay ışığında uyuyup, güneş 
ışığıyla dipdiri uyanırsın.

Balkon desen var ama çay 
karıştırsan komşu duyar, 
tumancak gezemezsin, sere 
serpe yatamazsın.
Acı yazın hayada çıkardık 
nefesimiz çıkardı.
Kapılarımızı sabahtan çark 
üstüne bırakırdık.
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YERLİ
İşte

MİLLİİşte

KUŞLARIN GETİRDİĞİ KİRLİLİKTEN 
UZAK BİR YAŞAM ALANI

karpen&karalüminyum

@KarpenPlastik

karpenkaraluminyum

• 80’lik EXCELLENT SERİSİ
• HIGHLINE 70’lik OVAL SERİSİ
• 70’lik OVAL SERİSİ
• KALE 7100 SERİSİ
• BAYINDIR 6000 SERİSİ

• YAĞMUR 6000 SERİSİ
• SÜRME SERİSİ
• PERVAZLI SÜRME SERİSİ
• YENİ SÜRME SERİSİ
• PANJUR SERİSİ

• 70’lik OVAL SERİSİ• ALDOKS PROFİLLER

• PERVAZLI SÜRME SERİSİ• KEPENK PROFİLLER

• KALE 7100 SERİSİ• C - 60 PROFİLLER

• SÜRME SERİSİ• SİNEKLİK PROFİLLER

• BAYINDIR 6000 SERİSİ• CAM BALKON PROFİLLER

• PANJUR SERİSİ• SİSTEM 55 PROFİLLER

• 80’LIK EXCELLENT SERİSİ• CEPHE PROFİLLER

• YAĞMUR 6000 SERİSİ• TUBA SÜRME PROFİLLER

• HIGHLINE 70’LIK OVAL SERİSİ• ISI YALITIM PROFİLLER

• YENİ SÜRME SERİSİ• YALITIMLI SÜRME PROFİLLER

• ALDOKS PROFİLLER
• C - 60 PROFİLLER
• YALITIMSIZ SÜRME PROFİLLER
• YALITIMLI SÜRME PROFİLLER

• TENTE SERİSİ
• CEPHE PROFİLLER
• CAM BALKON PROFİLLER
• SİNEKLİK PROFİLLER

• DUŞ KABİN PROFİLLER
• KÜPEŞTE PROFİLLER
• STOR PERDE PROFİLLER
• KEPENK PROFİLLER
• TUBA SÜRME PROFİLLER

• ISI YALITIM PROFİLLER
• SİSTEM 55 PROFİLLER
• STANDART PROFİLLER
• MOBİLYA PROFİLLER
• AFRİKA SERİSİ PROFİLLER
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KİLİS MUTFAK KÜLTÜRÜ

YEMEK,KÜLTÜR,SANATA DAİR

ARAŞTIRMACI YAZAR

gtokuz@gmail.com
Gonca TOKUZ

ilindiği gibi Orta 
Asya bozkırlarını 
kendilerine yurt 
edinmiş Türklerin 
anayurtlarındaki 

yiyeceklerine Anadolu’ya 
gelişlerinden sonra 
Mezopotamya’nın tahılları, 
başta Akdeniz ve çevresi olmak 
üzere Anadolu’nun   meyve 
ve sebzeleri, Güney Asya’nın, 
Afrika’nın baharatı eklenmiş, 
Türk Mutfak Kültürü Arap, 
Fars ve Bizans Mutfak Kültürleri 
ile harmanlanmıştır. Geçmişi 
binlerce, yüzlerce yıl önceye 
dayanan bu kültürel mirası 
elbette bir ülkeyle, bir bölgeye 
veya ile mal edemeyiz. Çünkü 
hepsi ortak dünya mirasımızdır. 
Ancak o yörede o yiyecek ile 
bazı saptamalarda bulunabilir, 
çeşitli bilgiler ve tarifler 
verebiliriz. 

Gaziantep Üniversitesi öğretim 
üyesi olan ve aynı zamanda 
Oylum Höyük kazı Başkanı 
Prof.Dr. Atilla Engin “.. Oylum 
Höyük kazılarında ele geçen 
karbonlaşmış zeytin ve üzüm 
çekirdekleri ile nar, bezelye 
mercimek, susam ve sumak 
gibi farklı bitkilere ait polen 
kalıntıları, Kilis Ovasının 
binlerce yıl öncesine uzanan 
zengin tarımsal ürünlerine 

ve gastronomisine işaret 
etmektedir” demektedir. (1)
Kilis’in tarihsel geçmişi göz 

önüne alındığında, mutfağındaki 
çok eski yemekler bize hiç 
şaşırtıcı gelmemektedir.

“Kadim Şehir Kilis’te Kaşık Çalımı”
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Örneğin keşkek, senbûsek 
ve mâklube gibi yemekler 
ile  zülbiye, me’mûniye gibi 
tatlıların izleri takip  edildiğinde 
kendimizi yüzlerce yıl öncesine 
ışınlanmış gibi düşünebiliriz. 
Örneğin, sulu hamurun 
kızgın susam yağına akıtılarak 
pişirilmesi ile yapılan zülbiye 10. 
yüzyıla ait Arapça bir hikâyede 
ziyafet tatlısı olarak geçmektedir. 
(2) Zülbiye tatlısını bugün yaşı 
80’nin üzerinde olanlar bile 
zor hatırlamaktadır; ama bir 
şeyin  inceliğini, yumuşaklığını 
ve güzelliğini anlatmak  için 
zülbiye gibi zıldır zıldır veya 
zülbiye gibi ığdır  ığdır sözleri 
hâlâ kullanılmaktadır.  Geniş 
bir coğrafyada hintiyye, kaşk, 
kişk, kişkek,  herise gibi adlarla 
bilinen keşkek yemeği109 
yörede  sevilerek tüketilen bir 
yemektir. Yörede semsek/
semirsek olarak dillendirilen 
böreğin atasının senbûsek 
olduğuna hiç şüphe yoktur. 
Sânbuse, sembûse, semmû 
se, senbüse,samsa, sambusak, 
sambisik vs. gibi onlarca ad ile 
karşımıza çıkan yemek Kilis’in 
coğrafi işaretli yemeği ile 
kardeştir.  Hint Mutfağının ünlü 
yemeği samosa, samsa, somsa, 
sombosak, sambusa, sambusak, 
samoosa, samuza,  somasi gibi 
pek çok adları da yurt dışında 
bilinen  adlarından sadece 
birkaçıdır. (3).Kilis mutfağının 

önemli  yemeklerinden biri 
olan lebeniye Orta Çağ’daki 
tariflerinden biraz farklı 
olarak hâlâ yapılmaktadır.  
Kilis’te derlenen tariflerinde 
soğan, pırasa, patlıcan, kişniş 
tohumu, kimyon, sakız, tarçın 
yoktur. (4) Bu etli, pirinçli 
ve yoğurtlu güzel yemek 
günümüzde hâlâ nane ile 
süslenmektedir. Geçmişteki taze 
nane demetlerinin yerini kuru 
nane almıştır. Ülkemizde olduğu 
kadar geniş bir coğrafyada da 
bilinen müceddere / mercimekli 
pilav) geçmişten günümüze 
ulaşan eski yemeklerdendir. Son 
bir örnek olarak şıhılmahşi / 
şeyh’ül muhşi yemeği verilebilir. 
Kilis mutfağının bu önemli 
yemeğinin XVIII. Yüzyılda 
Türk mutfağında acur, kabak ve 
patlıcan ile hazırlandığı yemeğe 
biraz ilgisi olanların bildiği bir 
yemektir. (5)

1980’li yıllarda ilgim ilk olarak 
Gaziantep ve Kilis mutfak 
kültüründe yoğunlaştı. O 
yıllarda Kilis Gaziantep’in 
bir ilçesi idi. Bu nedenle 1993 
yılında yayınlanan “Gaziantep 
Yemekleri” ile 1993 yılında 
yayınlanan “Gaziantep 
Tatlıları” kitaplarımda Kilis 
mutfağı Gaziantep mutfağı 
içinde ele aldım. Kilis 1995 
yılında il olduktan sonra 
Gaziantep ve Kilis Mutfak 

Kültürü kitabımda her iki il 
mutfağını kıyaslamaya çalıştım. 
Bu nedenle Kilis kitabının 
hazırlanması biraz uzun sürdü. 
Nihayet bu yıl “Kadim Şehir 
Kilis’te Kaşık Çalımı” adıyla 
Kilis Belediyesi’nin yayının 
olarak yayımlandı. Bu Kilis 
Mutfak Kültürünün ilk kitabı 
oldu, ikinci kitap daha geniş 
kapsamlı olarak yakında sizlerle 
buluşacaktır. Yaklaşık yüz yıllık 
bir zaman dilimini özetlemeye 
çalıştım. Son yüzyıllık dönemde 
bile yaşam koşulları, gelenekler, 
âdetler, damak zevkleri o 
kadar değişmiştir ki. Yeni-eski 
lezzetlerin harmanlandığı, 
yemek moda akımlarının 
yarıştığı, bilimsel çalışmaların 
sınır tanımadığı günümüzde 
mutfaklardaki değişim 
kaçınılmazdır. Bizlere düşen 
görev; değerli kültür ögelerimizi 
derleyerek kayıt altına almak ve 
sizlerle buluşturmak ve değerli 
mirasımıza gücümüzün yettiği 
kadar sahip çıkabilmektir. 

Dip Notlar::

1) Gonca Tokuz, Kadim Şehir Kilis’te 
Kaşık Çalımı, Kilis Belediyesi Kültür Yayını, 
İstanbul, 2023. 

2) Mary, Priscilla Işın. Osmanlı Mutfak 
Sözlüğü, Kitap Yayınevi, İstanbul, 2010, 41
3) Ayfer Yavi. 
4) El-Kerim M.b. Kittâb’üt Tabih,, Kitapevi, 

İstanbul, s. 62, 79
5) Nejat Sefercioğlu, (haz) Türk Yemekleri 
(XIII. Yüzyıla ait Yazma bir Yemek Risalesi, 
1985, s. S.61,62
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ARİF DEVELİ’YE
AİLESİNDEN 

VEFA BELGESELİ
"Arif Olmak" belgeselinin galası, Türk pop müziğinin duayeni Erol Evgin'in konseriyle birlikte 
6 Haziran'da Zorlu PSM'de gerçekleşti. Lansmana basın, cemiyet, influencer, iş dünyası ve 

gastronomi tutkunlarına kadar geniş bir davetli topluluğu katıldı. Erol Evgin; “Sevdan Olmasa", 
"Bir de Bana Sor", "Ateşle Oynama", "İşte Öyle Bir Şey" gibi hit şarkıları ve muhteşem 

performansıyla izleyicilere unutulmaz bir gece yaşattı.
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Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma Şahin de gecenin davetlileri arasındaydı. Fatma Şahin, ayrıca 
gecede bir konuşma yaptı ve Arif  Develi'nin başarı hikayesini ve Develi markasının önemini vurguladı.

HENÜZ 6 YAŞINDAYKEN BAŞLAYAN HİKÂYE

Gaziantep'te dedesinin 30 metrekarelik restoranında henüz 6 yaşındayken çalışmaya başlayan Develi 
Restoranları'nın kurucusu Arif  Develi, 22 yaşındayken valizine esnaflığını ve dürüstlüğünü koyarak, 
"Merhaba Şehr-i İstanbul" dedi ve bu lezzeti Samatya'ya taşıdı.
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111 yıllık geçmişin izlerini 
taşıyan o eşsiz lezzet "Develi", 
bir efsaneye dönüştü ve Arif  
Develi'nin kahramanı oldu. Arif  
Develi'nin benzersiz hikâyesi, 
"Arif  Olmak" belgeseliyle gelecek 
nesillere aktarıldı. 

"Herkesin yaşamı kendi 
renkleriyle doludur. Bazıları 
yıllar içinde koca bir çınar haline 
gelir, fırtınalara göğüs gerer ve 
sevdikleriyle el ele hayatlarını 
büyütür. Sonra kendi hikayesini 
anlatmaya başlar: 'Arif  Olmak'..." 
Bu sözler, "Develi" markasının 
yaratıcısı Arif  Develi'nin hayatını 
anlattığı "Arif  Olmak" belgeseline 
ait. Develi Restoranları'nın 
kurucusu olan 79 yaşındaki Arif  
Develi'nin olağanüstü hikayesi, 
aynı zamanda 111 yıl öncesine 
uzanan bir tarihin tanığı. 
1944 doğumlu Arif  Develi, 
halen Develi Yönetim Kurulu 
Başkanı olarak görev yapıyordu 
ve dedesi tarafından 1912 
yılında Gaziantep'te kurulan 
Develi Restoranı'nda sadece 6 
yaşındayken çalışmaya başladı. 22 
yaşındayken, sanatına, ahlakına 
ve dürüstlüğüne güvenerek 
İstanbul'da ilk restoranını 
Samatya'da açan Arif  Develi, 
başarı destanının temellerini attı. 

BİR VEFA VE SAYGI DURUŞU

Gaziantep'te 30 metrekarelik bir 
mekânda 3 kişiyle başlayan ve 
bugün 14 şubesi ve bine yakın 
çalışanıyla dünya markası haline 
gelen bu destanın ardındaki 
kahraman Arif  Develi'nin 
yolculuğu, "Arif  Olmak" 
belgeseliyle ölümsüzleştirildi. Arif  
Develi'ye olan vefa niteliğindeki 
bu belgeseli oğlu Nuri Develi 
hazırlattı. "Arif  Olmak" 
adlı belgesel, Arif  Develi'nin 
yolculuğunun izlerini sürdü. 
Belgeselde, Arif  Develi'nin 

hayatı anlatılırken, sanatçılar, aile 
üyeleri, dostlar ve birlikte çalıştığı 
ustalar da dahil olmak üzere pek 
çok kişi, Arif  Develi hakkında 
anılarını paylaştı. Arif  Develi, 
kendi deneyimlerini aktardı ve 
Develi'nin hayatından kesitlerle 
esnaflık ve zanaatkârlığın 
temelleri anlatıldı.

Belgeselin yapımcılığını 
Mustafa Karadeniz üstlenirken, 
yönetmenliğini Mesut Gengeç 
yaptı. Belgeselin seslendirmesini 
ise Okan Bayülgen gerçekleştirdi. 
48 dakikalık "Arif  Olmak" 
belgeselinin gösterimi, 6 Haziran 
2023 Salı günü Zorlu PSM'de 
gerçekleşti. Belgesel gösterimi, 
Develi Restoranları Yönetim 
Kurulu Üyesi Nuri Develi'nin 
ev sahipliğinde gerçekleşti. 
İkram edilen Develi lezzetlerinin 
ardından belgesel gösterimi 
gerçekleştirildi ve gece, Türk pop 
müziğinin duayeni Erol Evgin'in 
konseriyle son buldu.

“BİR TEŞEKKÜR VE SAYGI 
DURUŞU”

Nuri Develi, babası Arif  Develi 
için hazırlanan belgeseli "bir 

teşekkür ve saygı duruşu" 
olarak nitelendirdi.  Develi 
Restoranları'nın gerçek 
kahramanı Arif  Develi olduğunu 
vurgulayan Nuri Develi, "Arif  
Olmak" belgeseliyle hem 
babalarına teşekkür etmek hem 
de onun ilham veren hikayesini 
gelecek nesillere aktarmak 
istediklerini belirtti. Develi 
Restoranları'nın 111 yıllık geçmişi 
sadece bir lezzet durağı değil, 
aynı zamanda bir aile öyküsü, 
bir başarı hikayesi ve bir kültür 
mirasıdı.



Başpınar (Organize) OSB Mahallesi 1. Bölge, 83102 No’lu Cad. No:16 
Ş e h i t k a m i l / G a z i a n t e p / T Ü R K İ Y E
Tel: +90 342 337 11 80 - Fax: +90 342 337 25 28 
WEB: www.gulsanholding.com E-MAIL: info@gulsanholding.com

44 yıl önce ilklerimiz ve ilkelerimiz anlayışı ile çıktığımız yolda 
gerçekleştirdiğimiz hedeflerimizle gurur duyuyoruz.
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Özmermer 
Un’dan bir ilk

Gaziantep’te 30 yıla yakın tecrübesiyle sektöründe öncü firmalardan Özmermer Un, modern 
üretim teknolojisiyle üretimine devam ediyor. Günlük buğday işleme kapasitesiyle bölgenin ve 
ülkenin sayılı kuruluşları arasında yer alan firma, Türkiye genelinde bir ilke imza atarak ürünlerini 

metaverse ortamında da müşterilerine sunmaya başladı.

ÜRÜNLER METAVERSE ORTAMINDA MÜŞTERİLERE 
SUNULUYOR

ATO Congresium Kongre ve Sergi Merkezi’nde 
düzenlenen 5. Ekmek, pasta, dondurma ve 
çikolata ve teknolojileri fuarı sektörden katılım 
ve yoğun ziyatetçi kapasitesiyle ilgi çekti. Yeni 
üretim teknolojilerinin sergilendiği fuarı gezen 
ziyaretçiler, üretilen lezzetli ürünleri tatma 
imkânı buldular. Ankara’da düzenlenen fuarda 
ziyaretçilerin un fabrikaları metaverse ortamında 
gezecekleri bir alanda oluşturuldu. Sektöründe 
önemli firmalardan olan Özmermer un, 
Türkiye genelinde bir ilke imza atarak ürünlerini 
metaverse ortamında da müşterilerine sunmaya 
başladı.

ÖZMERMER: GÖSTERİLEN İLGİDEN ÇOK MEMNUNUZ

Fuarda gösterilen ilgiden son derece memnun 
kaldıklarını belirten Özmermer Un Yönetim 
Kurulu Başkan Vekili Hasan Özmermer, 

yenilikçi ve teknolojik gelişmeleri yakından takip 
ettiklerini belirterek, “ Özmermer Un olarak bir 
metaverse dünyası oluşturduk. İnsanlar bu alana 
girdiklerinde ürün gruplarında dolaşarak hem 
fabrikamızı hem ürettiğimiz ürünleri hem de 
bunlardan yapılabilecek ürünleri görme imkânı 
buluyorlar. Bu uygulamaya katılanların yoğun 
ilgisi ile karşılaştık ve çok keyifli sonuçlar aldık.” 
diye konuştu.
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Kapak
konuğu

Bu sayımızda dergimizin kapak konuğu, Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı Sayın Mustafa 
Gültepe oldu. Dünya büyük bir değişim ve dönüşüm sürecinden geçtiğini vurgulayan Gültepe, 
“TİM olarak küresel ticaretin değişen dinamiklerini göz önünde bulundurarak misyonumuzu ve 

vizyonumuzu güncelledik” diye konuştu. Gaziantep ile ilgili önemli değerlendirmelerde bulunan TİM 
Başkanı Gültepe,” Gaziantep, mezopotamya havzasında son derece önemli bir ticaret üssü olmuş 
durumda. Özellikle hububat, bakliyat, halı ve tekstil sektörlerinde Gaziantep dünya çapında marka 

bir şehir” ifadelerine yer verdi. Kapsamlı röportajımız sizlerle.

Mustafa Gültepe
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı

Gaziantep dünya çapında
marka bir şehir
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Kendinizden bahseder misiniz?

Trabzon’un Tonya ilçesinde 1968 yılında 
doğdum. 1990’da Dokuz Eylül Üniversitesi 
Endüstri Mühendisliği Bölümü’nden mezun 
oldum. İstanbul Üniversitesi’nde MBA yüksek 
lisansımı tamamladım. 

Hazır giyim sektörüne ilk adımımı 1992’de 
Taha Tekstil’de attım. Taha Grubu bünyesinde 
1994’te kurulan Talu Tekstil A.Ş.’nin kurucu 
ortağı ve yönetim kurulu başkanı oldum. 30 yılı 
aşkın süredir hazır giyim sektöründeyim. 90’lı 
yıllardan bu yana taşıdığım ihracatçı kimliğimin 
yanında, faaliyet gösterdiğim sektörün temsili 
için yoğun bir şekilde çalıştım. 2010-2018 
yılları arasında İstanbul Hazır Giyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları Birliği’nde (İHKİB) 
yönetim kurulu üyeliği ve başkan yardımcılığı 
gibi çeşitli görevlerde bulundum. 2018 yılından 
bu yana İHKİB Yönetim Kurulu Başkanlığını 
yürütüyorum. 

İHKİB’de edindiğim deneyimi, ihracat ailemizle 
paylaşmak ve Türkiye İhracatçılar Meclisi’nin 
ülkemizdeki güçlü konumunu pekiştirmek için 
TİM Başkanlığına aday oldum. Haziran 2022’de 
yapılan genel kurulda TİM Başkanı seçildim. 
TİM Başkanı olarak sadece kendi sektörüme 
değil, tüm ihracatçılara, tüm sektörlere hizmet 
etmenin gururunu yaşıyorum. 

-Göreve gelmeniz ile birlikte TİM’in stratejilerinde 
ne gibi değişiklikler oldu? 

Dünya büyük bir değişim ve dönüşüm 
sürecinden geçiyor. Biz de TİM olarak küresel 
ticaretin değişen dinamiklerini göz önünde 
bulundurarak misyonumuzu ve vizyonumuzu 
güncelledik. En çok ihracat yapan ülkeler 
arasında ilk 10’da yer alan bir Türkiye vizyonu 
ile çalışıyoruz. İşimizin her zamankinden çok 
daha zor olduğunun bilincindeyiz.
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u zorlu hedefe ancak mevcut 
değerlerimize değer katarak 
ulaşabiliriz. Bir yandan mevcut 
değerlerimizi korurken diğer 
taraftan yenilerini geliştirmenin 
ve yetiştirmenin arayışındayız. 

Kısa vadede öncelikle iletişim stratejimizi ve 
aksiyon planlarımızı hazırlayacağız. TİM’in 
kurumsal yapısını, sekretaryasını ve Ankara’daki 
temsil gücünü artıracağız. Birliklerin geliştirdiği 
en iyi uygulamaların yaygınlaştırılmasını 
sağlayacağız. Teşviklerin sadeleşmesi, tasarım 
desteklerinde limitin artırılması ve kapsamının 
genişletilmesi için girişimlerde bulunacağız. 
TİM’in etkinliğinin artırılması için Ticaret 
Bakanlığı’nın yanı sıra diğer ilgili bakanlıkların 
strateji daireleriyle yakın çalışma kurgusu 
oluşturacağız.

Orta vadede TİM ve ihracatçı birliklerimizin 
dijital ve teknolojik altyapısını güçlendireceğiz. 
Hedef  ülkeleri netleştirerek, ticaret ataşelikleri 
ile daha etkili iletişim kurup, lobi faaliyetlerimizi 

artıracağız. ‘Made in Türkiye’ tanıtımı 
yapacağız. BM Sürdürülebilir Kalkınma 
hedeflerine uyumun takipçisi olacağız. TİM 
Dijital Akademi’yi kuracağız. Türkiye’nin 
ihracat ortalama kilometresini ve ürün sayısını 
artıracağız. Uluslararası muadil kuruluşlarıyla 
iş birliğini güçlendireceğiz. Birliklerimizin yeni 
ürün/fikir/marka çalışmalarını yürütebileceği 
alt yapıyı oluşturup yeşil dönüşümle ilgili 
çalışmalara rehberlik edeceğiz. Yurt dışı lojistik 
destekleri sistemi kurulmasını sağlayacağız. 
Yüksek katma değerli ürün ve sektörlerin 
ağırlığını artırmak adına yol haritasını 
netleştirerek mevzuatla desteklenmesine 
çalışacağız. 

Uzun vadede ise küresel tedarik zincirinde 
oluşabilecek yeni fırsatların değerlendirilmesine, 
Türkiye Pazar Yeri Platformu’nun kurulmasına, 
ilk 10 ihracatçı ülke vizyonu için gerekli altyapı 
ile finansal mimarinin ve lojistik sisteminin 
geliştirilmesine ve Türkiye 2053 İhracat 
Stratejisi’nin belirlenmesine katkı sağlayacağız.
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-2022 yılının rakamlarına göre ekonomik 
büyümenin önemli bir bölümünü Türkiye ihracatı 
sağladı. Türkiye’yi ihracatta ilk 10 ülkeden biri 
yapma vizyonu ile ne gibi çalışmalar planlıyor?

Türkiye’nin ihracatta ilk 10 ülke arasına 
girebilecek potansiyeli olduğunu biliyoruz. 
Çalışmalarımızı bu makro hedef  özelinde 
kurguluyoruz. Hedefe ulaşmak için ortaya 
konulan plan ve projeksiyonlar nitelik ve 
nicelik açısından ikiye ayrılabilir. Öncelikle 
ihraç ürünlerimizin ve onların pazarlama 
ve satışlarında niteliği artırmamız gerekiyor. 
Ürünlerimizin katma değerini yükseltmenin 
yolu Ar-Ge, tasarım, markalaşma ve teknoloji 
yoğunluğunu artırmaktan geçiyor. Tüm bu 
alanlara hem kamu hem özel sektör olarak 
yatırımlarımızı artıyoruz. Biz TİM olarak 
inovasyon ekosisteminin oluşmasına öncülük 
ediyoruz. Ülkemizin alanında en kapsamlı 
etkinliği olan Türkiye İnovasyon Haftası’nı 
düzenliyoruz. Katılımcı ve yarışmacı firmalara 
danışmanlık ve mentorluk desteği veriyoruz. 

Türkiye’de Ar-Ge merkezi sayısı bin 257’ye, 
tasarım merkezi sayısı 320’ye, teknoloji 
geliştirme bölgesi sayısı 97’ye yükseldi. Bu 
merkezlerden elde edilen çıktılar ticarileştikçe 
katma değeri yüksek ihracatımızın artışına 
da pozitif  etki yapacak. Diğer yandan, yeni 
yatırımlarla ürün arzımızı artırmak, ölçeğimizi 
büyütmek, yeni pazarlara ulaşmak gibi 
faaliyetler yürütüyoruz. TİM olarak Ticaret 
Bakanlığımızın yayınladığı ‘Uzak Ülkeler 
Stratejisi’ni yeni pazarlara erişim için bir 
fırsat olarak görüyoruz. Tüm bölgelerden 
firmalarımızı, TİM ve ihracatçı birlikleri olarak 
Latin Amerika, Afrika ve Uzakdoğu ülkelerine 
taşıyoruz. 

-Ülkemizi yeşil dönüşüm yolunda neler bekliyor, siz 
nasıl değerlendiriyorsunuz?

Son yıllarda bu konuda önemli adımlar atılıyor. 
Paris İklim Anlaşması tüm dünya için önemli bir 
referans oldu. Avrupa Birliği Yeşil Mutabakat ile 
2050’de sıfır karbon hedefine odaklandı.
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Ülkemiz 2053 için karbon sıfır hedefini 
belirledi. Özetle yeni bir yolun başındayız. 
İçinde fırsatları ve riskleri barındıran kritik 
bir dönüşüm sürecine girmiş bulunuyoruz. 
Bu süreçte özellikle ‘Yeşil Mutabakat’a 
uyum bizim açımızdan büyük önem taşıyor. 
Çünkü yüzde 42’si AB ülkeleri olmak üzere 
toplam ihracatımızın yüzde 55’ini Avrupa’ya 
yapıyoruz. Bu büyük pazardaki gücümüzü 
korumak ve artırmak için hızlı hareket etmek 
durumundayız. Özellikle bazı sektörler 
için zaman daralıyor. Çimento, elektrik, 
alüminyum, demir, çelik ve gübre gibi 5 
öncelikli sektörün ithalatına 2026’dan itibaren 
sınırda karbon vergisi yükümlülüğü getirilecek. 
Sonraki yıllarda diğer sektörler için de aynı 
uygulama başlayacak. Süreci fırsata çevirmek 
bizim elimizde. Karbon vergisi olarak 
ödeyeceğimiz bedeli sürdürülebilir üretim 
kapasitemizi geliştirmek için kullanabiliriz. 
TİM olarak bu bilinçle çalışmalarımızı 
yürütüyoruz.

‘Dünyayı tüketmeden dünya için üretmek’ 
mottosuyla Sürdürülebilirlik Eylem Planımızı 
Haziran 2021’de kamuoyu ile paylaştık. 
Buradan hareketle:

•TİM Sanayide Sürdürülebilirlik Bilim 
Komitemizi kurduk. 
•Birleşmiş Milletler Küresel İlkeler 
Sözleşmesi’ni imzaladık. 
•İhracatçı Birliklerimizle IPA kapsamında 
projeler geliştiriyoruz.
•Ticaret Bakanlığımızın Yeşil Mutabakat ile 
ilgili oluşturduğu ihtisas çalışma gruplarında 
yer alıyoruz. 
•12’inci Kalkınma Planı hazırlıkları 
kapsamında özel ihtisas komisyonu çalışma 
gruplarına katkı sağlıyoruz. 
•Dijital mentorlük ile ölçümleme 
çalışmalarımızı yaygınlaştırıyoruz. Alo TİM 
Yeşil Hattımızı oluşturduk.
•Eğitim Programlarımızla ihracatçılarımıza 
değer katıyoruz. 
•Birliklerimiz vasıtasıyla ihracatçılarımıza sera 
gazı hesaplama eğitimleri veriyoruz. Bölgesel 
Sürdürülebilir İhracat Seferberliği Eğitim 
Programı’nı yürütüyoruz.

Mevcutlara ilave olarak 2023 için 
planladığımız çalışmalardan bazılarını da şöyle  
sıralayabilirim: 
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Biz TİM olarak, 
ihracatçılarımızın 
makro sorunlarını 

kamu otoritesi 
nezdinde dile 

getiriyor, çözüm 
odaklı çalışmalar 

yürütüyoruz

•TİM ve ihracatçı 
birliklerimiz tarafından 
tamamlanan ve planlanan 
sürdürülebilirlik eylem 
planları ve çalışmalarının 
takibini kolaylaştırmak 
için ‘Sürdürülebilirlik 
Koordinasyon ve İzleme 
Platformu’nu kuracağız.  
•Bölgesel Sürdürülebilir 
İhracat Seferberliği 
Eğitim Programlarımız ile 
sürdürülebilirlik ve iklim 
değişikliği odaklı eğitimlerimiz 
devam edecek.  Ayrıca TİM 
Sürdürülebilirlik Faaliyet Raporu yayınlamayı 
planlıyoruz. 
•Ticaret Bakanlığı tarafından yayınlanan Yeşil 
Mutabakat Eylem Planı kapsamında oluşturulan 
çalışma gruplarına destek vermeye devam 
edeceğiz. 
•Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe 
Başkanlığı’nın yürüttüğü 12. Kalkınma Planı 
hazırlıkları kapsamında oluşturulan özel ihtisas 
grubu çalışmalarına katkı sunacağız. 
•Ekolojik Sürdürülebilirlik alanının da dahil 
olduğu 81 göstergeden oluşan Küresel İnovasyon 
Endeksi’nde ülkemizin 37’inci sıradaki yerinin 
daha yukarılara çıkarılması için çalışacağız.   

Bu alanda sektörlerimize de büyük görev 
düşüyor. İhracatçı birlikleri vasıtasıyla planlanan 
ve uygulamaya geçirilen sürdürülebilirlik 
eylem planları ve çalışmaları kapsamında 27 
sektörümüzün yeşil dönüşümünde öncü olacağız. 

-Yeşil dönüşüm için firmalara finansman desteği 
nasıl sağlanacak?

Yeşil dönüşüm maliyetli bir iş ve özellikle KOBİ 
düzeyindeki firmaların dönüşümü öz kaynakları 
ile sağlama imkânı yok. 
olayısıyla finansman dönüşümün en kritik 
başlıklarından birini oluşturuyor. Biz ekosistemin 
tüm paydaşlarıyla iş birliğini geliştirmek ve 
ihracatçılarımızın yeşil finansman olanaklarından 
azami ölçüde faydalanmalarını sağlamak 
amacıyla ilgili bakanlık ve kamu kurumlarının, 
uluslararası finans kurumlarının Türkiye 
temsilciliklerinin, bankaların katılımıyla ‘Yeşil 
Dönüşümünün Finansmanı Toplantıları’nı 

gerçekleştiriyoruz. İhracatçılar 
için yeşil dönüşümün 
finansmanına yönelik 
fon sağlayacak ulusal ve 
uluslararası paydaşlarla somut 
iş birliği adımlar atmayı 
planlıyoruz.

Diğer taraftan TÜBİTAK 
ile Ufuk Avrupa çağrılarını 
da yakın takip ediyoruz. 
İklim, Enerji ve Hareketlilik 
alanlarını kapsayan Küme 
5 çağrıları kapsamında 
bu yıl açılacak 1.3 milyar 

avroluk Yeşil Mutabakat Temalı 97 çağrı ile 
2024 yılında açılacak 900 milyon avroluk 70 
çağrıdan maksimum düzeyde istifade etmek 
için projelerimizi sunmayı hedefliyoruz. Bunun 
yanı sıra Avrupa İnovasyon Konseyi’nde yeşil 
gündemle ilgili 9 çağrıyı da takip edeceğiz.

-Gaziantep 2022 yılı 10 milyar dolar ihracat 
hedefini, 11,2 dolarlık ihracatla kapattı. 
Değerlendirmeleriniz ve kentin 2023 ihracatı ile 
ilgili öngörülerinizi paylaşır mısınız?

Gaziantep, en çok ihracat yapan illerimiz 
arasında altıncı sırada yer alıyor.  2022 yılında 
ihracatını yüzde 8,9 artışla 11,2 milyar 
dolara çıkardı. Toplam ihracatımızın yüzde 
4,4’ünü Gaziantep gerçekleştirdi. Dolayısıyla 
Gaziantep’in ihracatımız için önemli bir yeri 
bulunuyor.  Özellikle Gaziantep’in ağırlığını ve 
marka değerini ortaya koyduğu önemli sektörler 
mevcut. Örneğin Hububat, Bakliyat, Yağlı 
Tohumlar ve Mamulleri sektöründe Gaziantep 
2022’de bir önceki yıla göre yüzde 18 artışla 
2,9 milyar dolarlık ihracat gerçekleştirdi. Yine 
2022’de Halı sektöründe 1,9 milyar dolar, 
Tekstil ve Hammaddeleri sektöründe de 1,7 
milyar dolar ihracat gerçekleştirdik. Gaziantep 
özellikle Halı sektöründe Türkiye’de en çok 
ihracat gerçekleştiren ilimiz. Hububat, Deri 
ve Deri Mamulleri ve Tekstil sektörlerimizde 
ise Türkiye’de 2. sırada yer alıyor. Diğer 
sektörlerimizde de Gaziantep’in her zaman üst 
sıralarda yer aldığını görüyoruz. Tüm bu veriler 
Gaziantep’in ihracatımızdaki önemini ve marka 
değerini açıkça gösteriyor.
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6 Şubat’ta meydana gelen Kahramanmaraş 
merkezli depremlerin Gaziantep’e de olumsuz 
yansımaları oldu. Ben bir kez daha depremde 
hayatını kaybeden tüm yurttaşlarımıza Allah’tan 
rahmet, yaralılarımıza acil şifa diliyorum. 
Milletimizin başı sağ olsun. Deprem bölgesi 
ilan edilen 11 ilin toplam ihracattan aldığı pay 
yüzde 9 düzeyinde. Gaziantep, bu 11 il arasında 
en çok ihracat gerçekleştiren şehrimiz. Diğer 
iller ile karşılaştırıldığında depremden daha az 
etkilenen şehrimizde üretimin kademeli olarak 
tekrar başladığını görüyoruz. İnşallah Gaziantep, 
yaralarını en kısa sürede sararak ihracatındaki 
yükseliş ivmesini geçen yıllarda olduğu gibi bu yıl 
da sürdürmeye devam edecek.

-Güneydoğu’dan 200’e yakın ülkeye ihracat 
yapılıyor. Ekonomiye önemli katkı sağlayan 
Gaziantepli firmaların başarısı hakkında neler 
söylemek istersiniz?

Coğrafi olarak 9 ilimizin yer aldığı Güneydoğu 
Anadolu bölgemizde 2022 yılında bir önceki yıla 
göre yüzde 5,5 artışla 13,3 milyar dolar ihracat 
gerçekleştirildi. Tabi bölgeden yapılan ihracatın 

yüzde 80’nini 10,5 milyar dolar ihracat hacimle 
Gaziantep oluşturuyor. Hakikaten Gaziantep 
hem Güneydoğu Anadolu’da, hem Türkiye 
ölçeğinde, hatta içinde bulunduğu Mezopotamya 
havzasında son derece önemli bir ticaret üssü 
olmuş durumda. Özellikle hububat, bakliyat, halı 
ve tekstil sektörlerinde Gaziantep dünya çapında 
marka bir şehir.
Antepli firmalarımız Made in Türkiye 
markamıza verdikleri katkıyla ülkemizin 
prestijine prestij katıyor. İhracatçılarımıza 
bayrağımızı dünyanın dört bir yanında başarıyla 
dalgalandırıyor. 
2022 yılında Irak’a ihracat 2 milyar dolara 
ulaşmış durumda, ABD’ye ihracat ise 1,1, 
milyar doları aştı. Ayrıca Birleşik Krallık, 
İtalya, Almanya, İsrail, Libya, İran gibi ülkelere 
de Gaziantep’ten önemli miktarda ihracat 
gerçekleştiriliyor. Burada ihracatçılarımız 
bölgenin kalkınmasına, ülke ekonomisine, 
üretime ve istihdama büyük bir katkı ve katma 
değer sağlıyor. İhracatçılarımızın başarılarını 
arıttırarak devam ettirmeleri için biz de TİM 
çatısı altında elimizden gelen tüm gayreti 
göstermeye ve ihracatçılarımıza destek olmaya 
gayret ediyoruz.
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-TİM, 2023 yılında Gaziantep özelinde ne gibi 
faaliyetler yürütmeyi planlıyor?

Gaziantep ve depremin vurduğu diğer on 
ilimizde bu yıl daha çok felâketin yaralarını 
sarmaya odaklanacağız. Türkiye İhracatçılar 
Meclisi olarak bölgede gerek sosyal hayatın 
gerekse üretimin normale dönmesi için üzerimize 
düşen sorumluluğun farkındayız. Süreci ihracatçı 
birliklerimizle koordineli bir şekilde yürütüyoruz. 
Gaziantep özelinde konuşmak gerekirse 
Güneydoğu Anadolu İhracatçılar Birliğimizin 
(GAİB) Başkanı Ahmet Fikret Kileci Başkan 
Vekili olarak TİM’de etkin bir görev üstleniyor. 
Yine bölgede ticari faaliyetlerini sürdüren 
Salahattin Kaplan Yönetim Kurulu üyemiz. 
Sektör konseylerimizde bölgeden birçok firma 
bulunuyor. Bölgenin ihtiyaçlarını ve durumunu 
çok daha iyi bilen arkadaşlarımız TİM ve 
Birlik faaliyetlerini yürütüyorlar. Biz de çatı 
kuruluş olarak ihracatçıların makro sorunlarına 
odaklanarak tüm bölgelere ve sektörlere fayda 
üretecek çalışmalar yapıyoruz. 

-Son olarak dergimiz aracılığıyla genç 
girişimcilere ve ihracatçılara tavsiyeleriniz 
nelerdir?

Her zaman ifade ettiğim gibi, ülkemizin en 
büyük gücü, sahip olduğu insan kaynağı. 
Ülkemizde 20 ila 34 yaş arasında 20 milyona 
yakın gencimiz var. Bu dinamik nüfusumuzun 
bir kısmı bugün çalıştığı şirketleri geleceğe 
taşırken, bir kısmı ise kendi işinin başında 
istihdama katkı sağlıyor, ihracat yapıyor, katma 
değer yaratıyor. Gençlerimiz bu noktada 
ülkemiz açısından son derece önemli bir rol 
üstleniyor. Türkiye’yi en büyük İlk 10 ihracatçı 
ülke arasına çıkaracak potansiyel burada gizli. 
Potansiyelleri açığa çıktıkça, ülkemizin çok daha 
ileri seviyelere gelmesi işten bile değil. Dolayısıyla 
genç insanlarımız arasında iş kurma eğilimini 
yaymamız, bu cesareti kendilerine aşılamamız, 
onları bu yola teşvik etmemiz çok önemli. 

Bildiğiniz gibi 6 Şubat 2023 tarihinde yaşanan 
asrın felaketinden 11 ilimiz ciddi şekilde etkilendi. 
Bu konu ile ilgili genel değerlendirmeniz ve 
bölgedeki ihracatçılarımız  için alınan önlemleri 
bizlerle paylaşır mısınız?

Depremin ilk anından itibaren tüm ülke gibi 
ihracat ailemiz de seferber oldu. TİM ve 
İhracatçı birlikleri olarak afetzedelere yardım 
için tüm imkânlarımızı harekete geçirdik. İlk 
aşamada battaniye, kıyafet, gıda malzemesi, 
bebek maması başta olmak üzere acil acil ihtiyaç 
malzemelerinin sevkiyatını yaptık. Devamında 
AFAD’ın güncellediği ihtiyaçlar doğrultusunda 
yardım seferberliğimizi sürdürdük. Afetzedelerin 
geçici barınma sorununun çözümü konusunda 
üzerimize düşeni yapıyoruz. Konteyner ve 
prefabrik konut projesini hayata geçirdik. 
Bölgedeki işletmelerimizde çalışanlarımızın 
barınabileceği alanlar oluşturduk. Bu acı 
tecrübede kapsamlı ve çeşitli üretim yapısının 
ne kadar önemli olduğunu bir kez daha gördük. 
Deprem bölgesinde ihtiyaç duyulan temel 
tüketim maddelerinin tedarikinde çok şükür bir 
sıkıntı yaşamadık. Üretim bantlarımızı ihtiyaca 
göre hızlıca kurguladık. Bir Türk vatandaşı 
olarak gösterdikleri fedakârlık ve dayanışma 
ruhu için sanayicilerimize teşekkür ediyorum. 
İnanıyorum ki biz bu yarayı hep birlikte 
saracağız. Hep birlikte iyileşeceğiz.
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CESUR VE ENERJİK

Ev dekorasyonunda de-
ğişiklikler yapıp yaşam 
alanına farklı bir hava 
katmayı sevenlerin ve 
aynı zamanda trendle-
rin izinden gidenlerin 
yılın trend rengini göz 
ardı etmesi imkansız.
 
2016 yılından bu yana 
bir klasik haline getirdiğimiz 
Pantone Renk Enstitüsü’nün seçtiği 
favori renk üzerinden kullanabileceğiniz 
dekorasyon önerilerini bu ay da sizler için ha-
zırladık. Bu sene yılın rengini değerlendirmek 
yaşadığımız üzücü süreçlerden dolayı yılın or-
talarına kaldı ama bu rengi yaşam alanlarınıza 
ufakta olsa eklemek size iyi gelecektir.

Pantone tarafından “alışılmadık bir zaman 
için alışılmadık bir kırmızı” olarak tanımlanan 
bu renk tonu, kırmızı renk ailesine ait olsa da, 
mora da yakın olan, canlı ve pembemsi bir 
renk. Pantone Renk Enstitüsü’nden Laurie 
Pressman Viva Magenta’yı “İddialı ama agre-
sif  değil, biz ona kadife bir eldivenin içindeki 
yumruk diyoruz,” şeklinde betimledi. Canlılık 
ve güç yayan, cesur ve gözü pek bir ton olan 
Viva Magenta’nın coşkusu iyimserliği ve 
neşeyi teşvik ediyor. Pantone Viva Magenta, 
kırmızı renk ailesinin bir parçası olmasına rağ-
men, pembemsi tonu sayesinde renk, gelenek-
sel olarak öfke ve tehlike çağrışımları yapan 
kırmızılardan farklı, cesur, esprili ve kapsayıcı 
bir karaktere sahip.
Viva Magenta  kokineal adı verilen küçük 
böceklerden elde edilen doğal kırmızı boyadan 
ilham alınmış.
Sıcak ve soğuk arasında denge sağlayan bu 

melez renk ruhumuzu 
canlandırıyor ve içsel 
gücümüzü geliştirmeye 
yardımcı oluyor.
Kendinizi daha güçlü 
hissetmeye ihtiyacınız 

mı var? O zaman doğru 
renktesiniz. Açık griler, 

pastel pembeler, maviler veya 
nötr tonlarla kullanıldığında 

yaşam alanlarında dinamizm 
sağlayan renk cesur tasarımcılara da 

ilham kaynağı oluyor. Beyaz bir salonda kadife 
bir kanepe ile cesaretinizi ortaya koyabilir, tek 
bir duvarı boyayarak solgun görünen yatak 
odanızı canlandırabilirsiniz. Daha nötr bir ev 
tercihiniz varsa heykelsi formda bir aydın-
latma, masaya bir ikebana çiçek aranjmanı 
yerleştirebilir veya soyut bir mural ile dekoras-
yon tasarlayabilirsiniz.
Tutku, sevgi, güç, canlılık ve özgüven vadeden 
Viva Magenta tonunu çalışma köşenizin duva-
rında kullanabilirsiniz. Renk uzmanları Viva 
Magenta’nın insan psikolojisi üzerinde bireyi 
daha aktif  kılan yanına işaret ederken hayal 
gücünüzü harekete geçirip yaratıcılığınızı da 
pekiştireceğinin altını çiziyorlar.
Rengi çok baskın olmayıp minimal detaylarla 
yaşam alanlarınızda kullanmak isterseniz bir 
cam vazoda, bir koltukta ya da bir çiçek aranj-
manında kullanarak kırmızısının asi ruhunu 
yaşatabilirsiniz. Viva magenta rengini koyu 
ahşap tonları mobilyalarınız ile kombinlediği-
niz zaman renk ortamın enerjisini yükseltecek 
ve size daha iddialı bir yaşam alanı sunacaktır.
2023 yılında Viva magenta’nın canlılık ve 
gücü yaşamınıza, ruhunuza ve yaşadığınız 
mekanlara katmanız ve pozitif  enerjisini his-
setmeniz dileğiyle ..

SELİTA DECOR

/ MİMARSELİN CANATAR
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Anneler Günü, Babalar Günü, Sevgililer Günü derken hayatımız bir çok özel gün için sevdiklerimize 
onlara değer katacağını düşündüğümüz hediyeler aramakla geçiyor. Bu süreci yönetmek artık daha kolay. 
Gaziantep’te La Parina Flowers & Cafe, çiçeğiniz tasarlanırken kahvenizi yudumlayabileceğiniz ve aynı 
zamanda hediyelik eşya satın alabileceğiniz butik bir çiçek kafe. Gaziantep’te ilk olan bir projeyi hayata 

geçirerek Lüks ve butik konseptin hem yeni nesil çiçekçilik hem modern kafe anlayışı ile buluşmasını sağlayan 
İdil Konukoğlu’ndan markanın hikayesini ve hedeflerini dinledik. Röportajımız sizlerle..

La Parina 
Flowers & Cafe

Çiçeğinizi tasarlarken kahvenizi yudumlayabileceğiniz

BUTİK BİR ÇİÇEK KAFE
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-Kendinizden bahseder misiniz?

1993 yılında İstanbul’da doğdum. Avusturya 
Liseliler Eğitim Vakfı Özel Alev Okulu’nda 
ilkokul eğitimimi tamamladıktan sonra Nişantaşı 
Nuri Akın Anadolu Lisesi’ni, ardından Koç 
Üniversitesi Ekonomi bölümünü kazandım. 
Koç Üniversitesi’nde Ekonomi bölümü ile 
birlikte International Political Economy alanında 
uzmanlık programını tamamladım. Üniversite 
dönemim boyunca Doğuş Otomotiv, QNB 
Finansbank, Fonfique, Godiva ve Beymen’de 
pazarlama üzerine staj yaptım. Daha sonra QNB 
Finansbank Genel Müdürlük’te Management 
Trainee olarak iş hayatına adım attım. 6 ay 
boyunca pazarlama ve bankacılık üzerine 
eğitimlerimi tamamladıktan sonra “Segment 
Pazarlama” departmanında göreve başladım ve 
paralelde Koç Üniversitesi Graduate School’da 
mini MBA programını tamamladım. QNB 
Finansbank’ta 4.5 yılımı tamamladıktan sonra, 
evlilik sebebi ile Gaziantep’e yerleşmem ile birlikte 

Segment Pazarlama Yönetmenliği görevime 2021 
yılında veda ettim. Hemen ardından uzun süredir 
planladığım ve üzerine çalıştığım; küçüklükten 
beri tutkum olan Paris’i yansıtmasını hayal ettiğim 
La Parina Floral Cafe projesini Kasım 2021’de 
hayata geçirdim.

-Kısa bir süre önce La Parina’yı açtınız ve 
hizmet alanınız ve ürün çeşitliliğiniz yalnızca 
çiçekle sınırlı değil bildiğimiz kadarıyla. Neler 
yapıyorsunuz, anlatır mısınız?

La Parina, çiçeğiniz tasarlanırken kahvenizi 
yudumlayabileceğiniz ve aynı zamanda hediyelik 
eşya satın alabileceğiniz butik bir çiçek kafe. 
         
Çiçek bölümünde ithal ve yerli kesme 
çiçeklerimiz, orkidelerimiz, kuru çiçeklerimiz, 
solmayan güllerimiz ve yapay çiçeklerimiz 
bulunuyor. Müşterilerin taleplerine, zevklerine ve 
bütçelerine göre çiçeklerimizi tasarlıyoruz.
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ediyelik eşya bölümünde hediyelik 
çikolata ve makaron kutularımız, 
tasarım mumlar, aksesuarlar 
bulunuyor. Aynı zamanda 
Fonfique markasının Gaziantep’te 

satış noktasıyız. Hediyelik eşya bölümümüzde 
portföy çanta, laptop çantası, cüzdan, kartlık gibi 
Fonfique markalı tasarım ürünler de mevcut.

Kafe bölümümüzde ise beyaz çikolatalı brownie, 
çilekli tart, elmalı turta, chocolate chip cookie 
gibi tatlı çeşitleri, atıştırmalık tuzlu çeşitleri, 
Ancient Greens buğday çimi suyu, Dededen 
marka zeytinyağı, ek olarak çay ve kahve çeşitleri 
bulunuyor; aynı zamanda al-götür hizmeti de 
sunuyoruz.

Bunlara ek olarak mağazamızda doğumgünü, 
baby shower gibi organizasyonlara yer verirken, 
söz, nişan, düğün organizasyonlarının çiçeklerini 
de tasarlıyoruz
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-La Parina’yı açmaya nasıl karar verdiniz? Sizi 
bu sektöre yönelten ne oldu? Bize kuruluş 
hikayesinden bahseder misiniz?

Evlilik sebebi ile Gaziantep’e taşındıktan 
sonra İstanbul’daki kurumsal hayatıma veda 
etmek zorunda kalınca nasıl bir kariyer planım 
olması gerektiğine dair düşünmeye başladım. 
Aslında kendimi bildim bileli renklere, Paris’e, 
göze hitap eden mekanlara tutkum vardı, 
yurtdışı seyahatlerimde Floral Cafe’ler hep 
çok ilgimi çekerdi, iki sektör bir arada; ikisi de 
oldukça zarif  ve Türkiye’de oldukça az özellikle 
Gaziantep’te hiç yoktu. Bu konsept hep aklımın 
bir köşesindeydi, kurumsal hayata veda ettikten 
sonra çiçekçiliği yakından tanıyabilmek için 
Florart Çiçekçilik Okulu’na gittim ve bu işi 
severek yapabileceğime karar verince hemen 
hazırlıklara başladım. Tüm tutkularımı bir araya 
toplayarak Kasım 2021’de La Parina’yı hayata 
geçirdim.
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-Konsept olarak Gaziantep’te sektörünüzdeki diğer 
firmalardan sizi ayıran özellikleriniz nelerdir?

La Parina’yı öne çıkaran özelliği, Gaziantep için bir 
ilk olması. Lüks ve butik konseptin hem yeni nesil 
çiçekçilik hem modern kafe anlayışı ile buluşması. 

-Bir kadın girişimci olarak yeni iş kurmayı hedefleyen 
girişimcilerimize önerileriniz nelerdir?

Bir kadın girişimci olarak özellikle kadınlarımızın iş 
hayatında rol almasını gerçekten çok isterim özellikle 
iş hayatında fark yaratan kadınlar olabilmek çok 
değerli. Ancak ne yazık ki Türkiye’de kadınların iş 
hayatına katılım oranı potansiyelin çok altında.

İş hayatına giriş yapmak ve bu yolda başarılı 
olabilmek için risk alabilmek, kolay pes etmemek, 
başarısız olmaktan korkmamak ve dinamikler ne 
olursa olsun hayallerinden vazgeçmemek çok önemli 
diye düşünüyorum.

-La Parina’da bugüne kadar yaşadığınız en önemli 
anınız nedir?

La Parina’daki tüm anılarım çok kıymetli. 1,5 
yıllık La Parina anılarımıza bakınca hatırladığımız 
yüzlerce söz, nişan, düğün hazırlıkları, evlilik teklifi 
heyecanları, doğum günü, yıldönümü, mezuniyet 

kutlamaları var ve müşterilerimizin en güzel, 
en mutlu, en heyecanlı anlarına eşlik etmek ve 
heyecanlarına ortak olmak gerçekten çok değerli.
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Kaplangözü
Fulya ZİNCİDİ ÖZÇELEBİ

lya_crystals2

Kristallerin
sihirli dünyasında

aşarılı ve cesaretli olmak her insanın 
içgüdüsel arzu ettiği bir duygudur.
İş ve eş seçimi hayat 
yolculuğumuzda bizi mutluluğa 
ve başarıya taşıyan en önemli 
iki konudur. Tabii ki buradaki 
tekamül yolculuğumuz, sınavlarımız 

ve kadersel döngüler üzerimizde büyük etki 
yaratmaktadır. Hayat amacımızı belirleyerek 
ve sınavlarımızı fark ederek kadersel olumsuz 
döngüleri değiştirebileceğimize inancımız tamdır.
Temel hedefimiz her zaman paradan önce mutlu 
olabilmeyi başarmaktır. Mutlu ve sevdiği işleri 
seçen insanlar hayatın birçok alanında başarıyı 
yakalıyor ve her şeyden önce sağlıklı bir ömür 
geçiriyor. Mutlu olmadığımız işlerde çalışmak 
beden ve ruhumuzun hasta olmasına neden oluyor 
ve başarısızlığı da beraberinde getiriyor.
Başarılı olmak için her zaman özel ve üstün 
yeteneklere gerek yoktur. Kendi yeteneklerini 
keşfetmiş birisi hedefe ve başarıya daha hızlı ulaşır. 
Ayrıca değerler, iş ve kişisel ahlaklar ve kimliğimiz 
başarıyı şekillendirir. Sadece iş hayatında değil aile, 
aşk, ilişki, ebeveyn rolü gibi konularda da başarılı 
olmayı arzu ederiz.
Kendimizi iyi tanımak bizi başarıya taşır. Değişime 
ayak uydurmak ve başarısız olduğumuz konularda 
ders çıkartmak büyümemiz için önemli eylemlerdir. 
Kendimizi eğitmek, geliştirmek, zamanı iyi 
yönetmek ve yenilikleri takip etmek başarının temel 
hedefleridir.
Başarı nedir sorusuna gelirsek! Herkes için başarı 
duygusu farklıdır. İş insanının başarısı olabildiği 

gibi ev hanımının da başarısı olabilir. Başarı kişiye 
göre değişir. Severek ve planlayarak yaptığımız her 
türlü işler bizi başarıya götürebilir. Başarılı olmak 
cesur olmaktan geçer, birçok yolu vardır, önemli 
olan sabırla ve hedef  odaklı ilerlemek ve zamanı iyi 
yönetmektir.
Başarılı insanların hayatlarına baktığımızda iş, 
özel ve sosyal hayatlarında başarılı olan insanlar 
olumsuz deneyim yaşamış olsa bile pes etmeden 
yeniden ayağa kalkabilenlerdir. Geçmişte yaşayarak 
değil anda kalarak ama geçmişte yaşadığı olumlu-
olumsuz tüm deneyimlerinden ders almış kişilerdir.
Özel hayatında mutlu, huzurlu ve hobileri olan 
insanlar başarı konusunda daha hızlı ilerleme 
kaydederler. Burada kurulan denge büyük önem 
taşımaktadır. Gerektiğinde risk almayı bilmek ve 
değişime ayak uydurmak önemlidir.
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Motivasyonu yüksek, inançlı ve pozitif  düşünen 
insanların hayatta genel olarak daha şanslı 
olduklarını ve amaçlarına daha hızlı ulaştıklarına 
da inanıyorum.
Her kristalin kendine özgü özellikleri vardır. 
Başarı ve cesareti destekleyende harika kristaller 
vardır. Bunlardan en önemlilerinden bir tanesi 
Kaplangözü’dür.
Kaplangözü toprak enerjisi taşır, iç kaynakları 
keşfetmeye ve amacımıza ulaşmaya yardımcı olur. 
Niyetlerin gerçeğe geçmesine ve kararsız kaldığımız 
konularda bize yardımcı olur. Kaplangözü 
becerileri, yetenekleri ve görmesi gereken konuları 
ön planı çıkarır. Yin Yang dengesini dengeler. 
Bağımlılık, depresyon, kararsızlık gibi konularda 
yardımcı olur ve enerji yükseltir. Beynin yarım 
kürelerini bütünleştir ve daha pratik düşünceye 
destek olur. Zihinsel hastalıklar ve ruhsal 
bozukluklarda tedavi edicidir. Aynı zamanda yüksek 
bir aura koruyucusu dur ve bizi dış etkenlerden 
korur.
Kaplangözü taşını kolye bileklik, ya da ev ve 
ofis ortamında kütle olarak tercih edebilirsiniz. 
Kaplangözüne kodlama yaparken niyetleri taşın 
özelliğine göre yapmak fayda sağlar.

Kaplangözü Özellikleri:
- Duygusal bakımdan dengeleyicidir
- Korku, kıskançlık gibi duyguları dengelemekte 
yardımcı olur
- Endişe ve stres gibi faktörlerin üstesinden gelmek 
için faydalıdır
- Güç ve cesaret verir
- Aura koruyucudur
- Sakinleştirici etkisi vardır
-Kariyer ve iş ortamı için harika bir taştır
- Kullanan kişiye pozitif  enerji verir
- Sezgisel yetenekleri arttırmada güç verir
-Yaratıcılığı destekleyen bir enerji verir
- Romatizmaya karşı faydalıdır
- Fiziksel bağımlılıkların (alkol, sigara, vs.) 
bırakılması sürecinde iradeyi destekler.

Kaplangözü temizlik yöntemi: Arındırılmış Su ya 
da toprak yöntemini tercih edebilirsiniz
Kaplangözü sertlik derecesi : 7

Sevgilerimle,
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GÖRDÜĞÜN SENİNDİR

FATOŞ TAPAN
PSİKOLOJİK ASTROLOJİ

 MENTÖRÜ 

2018 yılından itibaren spirütüel 
uyanışımız başladı. Tüm direnç 
gösterdiklerimiz ,tepki ver-
diklerimiz ile sistem güvenlik 
görevlilerini davet ederek 
pıt pıt gösterdim anlamadın 
,pat pat gösterdim anlama-
dın madem öyle , küt küt 
gösteriyorum alın bunu direnç 
gösterdiği alandan dedi .. Ve 
değişim başladı .. Neye tepki ve-
rirsen katlanarak çoğaldığını gördün . 
Kızdın her şeyi karşında buldun yargıladın 
ben de hiçbir şey yok ki dedin her şeyin sorumlusu 
o ve onlar dedin .. Dedikçe büyüdüler hiçbir şey 
değişmedi kuyruğunu yiyen yılana döndü hayatın 
. Niye benim hayatım böyle neden hep aynı şeyleri 
yaşıyorumlarla buldun kendini .. Bulursun tabi ki 
..bunun adı uyanış yolculuğu hayata geliş sebebin 
..Halbuki durduğunda izlediğinde her şeyin Allah 
olduğunu sana öyle mesajlar veriyor ki sen sanıyor-
sun Ayşe ,Fatma ,Hikmet diyor .. Hepsi illizyonik 
yaşam planında sana oyuncular kendini gör diye 
.söyletene bak diye  ..Her şey senden sana .. Bilinç 
özgürlüğüne gelene kadar bunlar bitmeyecek sen 
fark edip dönüştürmedikçe son bulmayacak .. 
Bu sana çağrım , yine söyletenden geldi . Gör beni 
!

Sevgili okur şimdi, bu satırları okuyorsan uyanış 
yolculuğu içindesindir ..
Kendine dön,
Dön kendini gör,
Özünü bul ..
İn katman katman ..sabırlı ol ..
Derinlerde, özünü bul ..
Ritmik nefes al ..
Aldım dediğin an da huzuru bul ..
Zihnini sustur ..

Düşüncelerini tutamayabilirsin 
bırak ..

Sus ve sessizliği duy nefesini 
takip et 
İçindeki nefret ateşini söndür 
..kızdıkların hepsi senin yara-
ların kabul et 
Ateşi besleme, neyi beslersen 

çoğalırsın onunla 
Kora dön, sonra kül ol ..

Yavaş yavaş olursun 
Dalga dalga vurursun 

Sevgi zaten içinde 
Sevgiyi yeniden hissettiğinde İnsan oldum dediğin 
ana hoş geldin!

Özüne not: İlham olsun diye .
Bugün kendin için bir şey yap : Çakralarını te-
mizlemek ve dengeye gelmen için iyi gelecek bir 
önerim var . (Denemeden bilemezsin ..)
1 çay bardağı epson tuzu ya da kaya tuzu 
1 çay bardağı  karbonat
2 çay kaşığı ada çayı yağı 
1 kova su 

Karıştır ve tüm bedenine duş aldır. 5 dk bekle ve 
normal duş al . 
Üzerindeki ağırlıkların kalktığını ,çakralarının 
dengelendiğini sana ait olmayan duyguların dışa 
vurduğunu göreceksin izle kendini .. bi defter tut 
her gün kendindeki değişimleri yaz kalemi eline 
alırsan kalpten dökülür her şey .. Dile vurursan 
zihin vurur .. O yüzden yaz gör kendini yüzleş ..

Yeni sayıda yeni önerilerle buluşmak dileğiyle ,
EnEminindesin ..

Sevgilerle..
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SAĞLIK

Uz.Dr. Burak CAN

SAĞLIĞIMIZI 
TEHDİT EDİYOR

İç Hastalıkları (Dahiliye) Uzmanı 

KARACİĞER YAĞLANMASI

araciğer hayati or-
ganlarımızdan biri 
olup birçok işlevi 
vardır. Sindirime 
yardımcı safrayı 

üretir, protein üretimi yapar, pıhtı-
laşma faktörlerini üretir, besinlerin 
enerjiye dönüşmesinde rol oynar, 
demir depolar, toksinleri dönüştü-
rür ve uzaklaştırır. 

Karaciğer yağlanması (yağlı 
karaciğer hastalığı) her geçen 
gün adını daha çok duyduğumuz 
bir hastalık. Ülkemizde obezite 
ve diyabet artış hızına bakacak 
olursak bundan sonra daha da sık 
duyacağız. 
Şeker hastalığı, insülin direnci, 
yüksek kolesterol, kalp damar has-
talıkları, kanser, bağışıklık sistemi 
bozuklukları ile karaciğer sağlığı 
doğrudan ilişkilidir. Bu nedenle bu 
konu önem arz ediyor.

Karaciğer Yağlanması Nedir?

Yağlı karaciğer hastalığı, karaci-
ğerinizde çok fazla yağ birikmesi-
nin neden olduğu bir hastalıktır. 
Sağlıklı karaciğerde de bir miktar 
yağ olabilir. Yağ miktarı, karaciğer 
ağırlığının %5 -10’unu geçerse 
sorun haline gelir.Karaciğer yağ-

lanması “alkole bağlı olan (alkolik 
karaciğer yağlanması)” ve “alkole 
bağlı olmayan (non-alkolik kara-
ciğer yağlanması)” olarak ikiye 
ayrılır. Alkolik karaciğer yağlan-
ması erişkinlerin %5’inde görül-
mektedir. Alkole bağlı olmayan 
karaciğer hastalığı ise toplumda 
daha sık görülmekte olup Türki-
ye için kesin rakam bilinmese de 
ABD’deki gibi 3 kişiden birinde 
görüldüğü tahmin edilmekte. 

Alkole Bağlı Karaciğer Yağlanması

Alkolü, karaciğer hücrelerinin vü-
cuttan uzaklaştırmak için işlemesi 
sonucu oluşan maddeler nedeniyle 

yağlanmasıyla oluşur. Düzenli al-
kol kullananlarda durum ilerleyip 
alkole bağlı hepatite ve sonrasında 
siroza dönüşebilir. 

Non-alkolik (alkole bağlı olmayan) 
Karaciğer Yağlanması

Dünya toplumunun yaklaşık 
%25’ini etkilemektedir. Türkiye’de 
görülme sıklığının %30 olduğu 
tahmin edilmektedir. Obezite-aşırı 
kilo, şeker hastalığı, kolesterol 
yüksekliği, hipertansiyon, insülin 
direnci, polikistik over sendro-
mu gibi hastalıklar non-alkolik 
karaciğer yağlanmasına sebep 
olmaktadır.
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SAĞLIK

Karaciğer yağlanması da 
insülin direnci, şeker hastalı-
ğı, obezite,kolesterol yük-
sekliği, tansiyon yüksekliği, 
kalp-damar hastalıkları gibi 
hastalıklara zemin hazırlar. 
Bu hastalıklarla birbirlerini 
tetiklerler, aralarında kısır 
döngü vardır.

Çok hızlı kilo vermek de 
karaciğer yağlanması yapar. 
O nedenle çok hızlı kilo 
vermeyi değil sağlıklı kilo 
vermeyi hedeflemeliyiz.

Bazı ilaçlar da karaciğer 
yağlanmasına sebep olabil-
mektedir. Amiodaron, tamoksifen, 
tetrasiklin, diltiazem bunlardan 
bazılarıdır.

Non-alkolik karaciğer yağlanması 
ilerledikçe, Non-alkolik steato-
hepatit (karaciğer iltihabı) son-
rasında siroza neden olmaktadır. 
Siroz durumu ilerledikçe karaciğer 
yetmezliğine ve/veya karaciğer 
kanserine sebep olabilmektedir. 

Belirtileri Neler?

Karaciğer yağlanması olan 
hastaların çoğunda hiçbir şika-
yet yoktur. Hayatlarını normal 
sürdürürler. Ta ki siroz gelişene 
kadar. O nedenle bir şikayetimizin 
olmaması karaciğerimizde her 
şeyin yolunda gittiği anlamına 
gelmez. Hastanın tıbbi öyküsü, 
kan tahlilleri ve karaciğer görün-
tülemeleri (Ultrason, bilgisayarlı 
tomografi, manyetik rezonans 
görüntüleme, transientelastografi) 
ile tanı konulur. Bazı durumlarda 
karaciğer biyopsisi gerekebilir.

Siroz gelişince halsizlik, iştahsızlık, 
bulantı, zayıflama, sarılık, karın ve 
bacaklarda ödem gibi şikayetler 
gelişebilir.

Son döneme kadar belirti verme-
diği için yukarıda saydığım hasta-
lıklar varsa ve/veya fazla kilonuz 
varsa karaciğer yağlanmanızın 
olma ihtimali yüksek. Hekiminizle 
görüşün.

Karaciğer Yağlanmasından Nasıl 
Korunabilirim?

Karaciğer yağlanmasından 
korunmak istiyorsak öncelikle 
yaşam tarzımıza dikkat etmeliyiz. 
Korunmak için yaptıklarımızla 
tedavi amacıyla yapacaklarımız 
aşağı yukarı benzer şeyler. Bes-
lenmemize dikkat etmeli, sağlıklı 
beslenmeliyiz. Hareketli olmalı 
düzenli spor yapmalıyız. Alkolden 
mümkün olduğunca uzak dur-
malıyız. Fazla kilolardan kurtul-
malıyız. Şeker hastalığı, kolesterol 
yüksekliği, metabolik sendrom, 

hipertansiyon, uyku apne send-
romu, hipotiroidi, insülin direnci 
gibi durumlar yeterli şekilde 
tedavi edilmeli. Doktorumuzun 
bu hastalıklar için yazdığı ilaçları 
düzenli kullanmalıyız.

Tedavisi Var Mı?

Yukarıda belirttiğim gibi korun-
ma ve tedavi prensipleri çok ben-
zer. Sağlıklı beslenme (Akdeniz 
diyeti), düzenli spor, en az %5’lik 
kilo kaybı ve karaciğer yağlan-
masına zemin olacak hastalığın 
kontrol altına alınması tedavinin 
temelini oluşturuyor. Özellikle 
aşırı kilo/obezite, şeker hastalığı 

ve kolesterol yüksekliği varsa bun-
lar çok iyi tedavi edilmeli. Alkol 
azaltılmalı mümkünse bırakılmalı.

Bazı şeker hastalığı ilaçları, ko-
lesterol ilaçları karaciğer yağlan-
masına da iyi gelmektedir. Obez 
hastalarda kullanılan ilaçların ve 
obezite cerrahisi olarak bilinen 
metabolik cerrahi yöntemleri aynı 
zamanda karaciğer yağlanmasını 
da düzeltmektedir.

Karaciğer yağlanmasının direkt bir 
ilacı henüz yok. 

Hastalar, doktor gözetiminde de-
vedikeni (silimarin), enginar içerik-
li takviyeler, E vitamini, omega-3 
desteklerinden faydalanabilirler. 

Kahveseverlere güzel haber; gün-
de 2 fincan ve fazlası kahve içmek 
karaciğer yağlanmasına iyi geliyor 
(filtre kahve ya da Türk kahvesi).

Herkese sağlıklı günler dilerim…
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YORUM

Erhan ÖZERENGAYRİMENKUL DANIŞMANI

Gayirimenkul’de
YENİ DÖNEM

Şehrimizde hiç beklenmeyen 
ama bu gerçeği bize hatırlatan ve 
yıkımlara neden olan yaşadığımız 
“deprem”den dolayı hepimize 
geçmiş olsun dileklerimle 
başlıyorum yazıma.
Yaşadığımız bu deprem;deprem 
risk kuşağında “düşük 
riskli” olarak görünen 
şehrimizde,yaşadığımız bu doğal 
afeti hiç beklemezken maalesef  
bir anda bu gerçekle bizi yüz yüze 
getirdi.

Bir çok yapının buna göre 
yapılmadığı,insanların bina 
yapılarındaki taşıyıcı birimlerin 
önemliliğini hiçe sayarak 
yapılarını oynadığı,ilgili 
kurumların “deprem master 
planı” gerekliliği konusunu göz 
ardı ettiği ve buna benzer bir çok 
konunun daha dikkate alınmadığı 
gözler önüne serildi.
Şehrimizde depreme kadar 
ortalama bir seyirde olan konut 
piyasası,depremle birlikte yukarı 
yönlü bir hareket yaşadı.
Katlı binalarda ikamet eden 
aileler gücü nispetinde villa ve 
bağ-bahçe evlerine yönelirken, bu 
yönde artış gösteren satın almalar 
veya kiralamalar yaptılar.
Diğer yandan daireleri hasar 
gören orta gelir grubundaki 
aileler,öncelikle düşük katlı 
binalarda olmak üzere hasarsız 

dairelere yöneldiler.
Bahsettiğimiz durumlara bağlı 
olarak hem satış hem de kira 
rakamlarında artışlar yaşandı.
Aşırı olan talepler sonucu 
fiyatlar,astronomik düzeylere 
yükseldi.Bu konuda,bu 
mülklerinin sahiplerinin tutumları 
da etkili oldu.

Diğer taraftan aşırı enflasyon 
nedeni ile mülk değerlerinin 
yukarı yönlü seyrinden dolayı 
insanlar,güçleri nispetinde 
gayrimenkul yatırımına ilgi 
gösterdiler.

Gayrimenkul değerlerinin sürekli 
artışı “bir gün önce yatırım 
yapmayan insanlar için ertesi 

gün zarar sayıldığından” dolayı 
gayrimenkul çeşitleri,bu insanlar 
için en değerli yatırım aracı 
olarakta ön plana çıktı.

Ülkemizdeki ekonomik 
göstergelerin günden güne 
farklılık göstermesi,her dönemin 
en mantıklı yatırım aracı 
olarak görülen gayrimenkule 
yönelimleri,çoğu zaman zorunlu 
kılar hale getirmektedir.

Bundan sonraki süreçlerde üzerine 
görev düşen,vatandaşından 
ilgili kurumlara kadar herkesin 
daha dikkatli davranması ve 
bir daha böyle bir doğal afetin 
yaşanmaması dileklerimle, herkese 
esenlikler dilerim.
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Vision Pro
Bilindik VR gözlüklerin aksine giyilebilir teknolojiyi geleceğe uygun olarak tamamen 

baştan tasarlayan Apple, Vision Pro'yu tanıttı, dijital içeriği fiziksel dünyayla sorunsuz 
bir şekilde harmanlarken, kullanıcıların başkalarıyla bağlantıda ve anda kalmasına olanak 
tanıyan devrim niteliğinde bir uzamsal bilgisayar olarak teknoloji kullanıcılarına sunacak.

Teknolojinin kelime 
anlamı değişiyor

BİLGİ

TEKNOLOJİ
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Vision Pro, geleneksel bir ekranın 
sınırlarının ötesine ölçeklenen uygula-
malar için sonsuz bir tuval oluştuyor 
ve kullanıcının gözleri, elleri ve sesi 
gibi mümkün olan en doğal ve sezgisel 
girdilerle kontrol edilen tamamen üç 
boyutlu bir kullanıcı arabirimi sunuyor. 
Dünyanın ilk uzamsal işletim sistemi 
olan visionOS'a sahip Vision Pro, kulla-
nıcıların dijital içerikle kendi alanlarında 
fiziksel olarak varmış gibi hissetmelerini 
sağlıyor. Vision Pro'nun çığır açan tasarı-
mı, iki ekranda 23 milyon pikseli bir 
araya getiren ultra yüksek çözünürlüklü 
bir görüntüleme sistemine sahip.

Apple Vision Pro, kullanıcıların gelişti-
ricilerin uygulamalarını ve içeriklerini 
keşfedebilecekleri ve harika çalışan ve 
Vision Pro için yeni giriş sistemiyle oto-
matik olarak çalışan yüzbinlerce tanıdık 
iPhone ve iPad uygulamasına erişebi-
lecekleri yepyeni bir App Store'a sahip. 
Apple Vision Pro’nun 2024 yılında satışa 
sunulacağı da gelen bilgiler arasında..

BİLGİ

TEKNOLOJİ
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KiTAP

Kitap temelde doğu toplumları 
genellemeleri ile birlikte özelin-
de bilge şair Ömer Hayyam’ın, 
tarihin belki de en eski istih-
baratçısı belki de istihbaratın 
mucidi diyebileceğimiz Hasan 
Sabbah ile olan maceraları 
anlatılıyor, kitap hem tarih, 
hem istihbarat hem insan 
ilişkileri, hem devlet yönetimi 
konularında okuyucuya çok 
kaliteli bir deneyim yaşatıyor. 
Sürprizlere dolu, diğer sayfada 
yaşanacakları merak edeceği-
niz bir çırpıda okunabilecek bir 
kitaptır.

Son yılların popüler siyasal 
söylemleri arasında en 
fazla göze çarpan, seçim 
meydanlarında en fazla 
işlenen konuların başında 
“Yerli ve Milli” olma konusu 
dikkat çekiyor, sosyal hayatın, 
iş hayatının, özel hayatın 
her alanında bu söylem son 
20 yılda en fazla konuşulan 
konular arasına giriyor. Yazar bu 
konuyu ülkemiz sosyolojisine 
etkileri, seçmenlerin siyasal 
tercihlerinin şekillenmesine 
olan yönlendirmeleri başta 
olmak üzere etraflıca incelemiş 
okuyucunun önüne sermiştir. 

 “Hazine” deyince hepimizin 
aklına kocaman büyük bir kapısı 
olan ve ağzına kadar altın dolu 
bir sahne geliyordur, yok yok 
kitabımız Hazine eski müsteşarı 
Mahfi Eğilmez’in doktora 
derecesini yaptığı Kamu Maliyesi 
ile ilgili, Mahfi hoca bu kitapta 
konunun kamu maliyesi ile ilgili 
teknik meselelerini son derece 
akıcı, basit ve anlaşılır şekilde 
kısaca anlatmış. Ekonomik olarak 
son dönemde yaşanan gelişmeleri 
de göz önüne alırsak ilgisi olanlar 
için keyifle okunacak bir kitap 
olarak karşımıza çıkıyor.

Sosyoloji konusunda çok değerli 
çalışmaları bulunan ODTÜ 
sosyoloji bölümü öğretim üyesi 
yazar Mesut Yeğen Adına “Kürt 
sorunu” denilen 1980’lerden 
bugüne gündemi oldukça 
dolduran bu konunun toplumsal 
etkilerini, siyasetin, bürokrasinin, 
ülkenin temel değerlerinin bu 
soruna bakış açısını anlattığı 
makalelerinden oluşan kitaptır. 
Zaman zaman akademik 
terimlerle okuyucuyu yorsa da 
genel anlamda başarılı bir çalışma 
olarak bu dalda özel bir kitap olma 
özelliği taşıyor.

Dr. Mahfi Eğilmez Mesut  Yeğen

Amin Maalouf Doğan Gürpınar

KİTAP ÖNERİSİ

Dergimizin 
kitap sayfasına 
önerilerde bulunan 
Gökhan Mortaş’a 
teşekkür ediyoruz..

/ okudumyaziyorum
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FiLM

John Wick 4, büyük suç örgütünü 
yenmeye çalışırken yeni bir 
düşmanla yüzleşmek zorunda olan 
John Wick’in hikayesini konu ediyor. 
John Wick, High Table olarak bilinen 
suç örgütünü yenmenin bir yolunu 
keşfeder. Ancak özgürlüğünü 
kazanmadan önce, dünya çapında 
güçlü ittifaklar kuran ve John'un eski 
arkadaşlarını düşmana çeviren yeni 
düşmanı The Marquis'le yüzleşmesi 
gerekiyor. John, hayatta kalmak 
istiyorsa becerilerinin sınırlarını 
zorlamak zorundadır.

Dedektif Danny Rourke’un hayatı, 
küçük kızı Minnie’nin kaybolma-
sıyal alt üst olur. Eşinden ayrılan 
Danny, kızını bulma umudunu 
asla yitirmez. Bir gün görevi 
başkındayken, bir banka soygunu 
haberini alan Danny, hızlıca 
olay yerine gider. Ancak ban-
kaya gittiğinde beklemediği bir 
durumla karşılaşır. Kasadan kızının 
fotoğrafını bulan Danny, elindeki 
ipucunun peşinden gitmeye karar 
verir. Ancak bu sırada karşısına, 
algısını yönetebilen hipnotikler 
çıkar.

Avatar serisinin 2009 yılında 
küresel bir fenomen haline gelen 
devam halkası; bu defa James 
Cameron'un yaratmış olduğu 
öykü evreninin hem kökenlerine 
iniyor hem de sınırlarını 
genişletmeyi hedefliyor. 
Avatar'da yaşanan olaylardan 
birkaç yıl sonra Jake ve Neytiri 
Pandora'da kendi ailelerini 
kurmuştur. Ancak onlar evlerini 
terk etmek zorunda kalır. Bu 
yüzden Jake ve Neytiri, suyun 
yüzeri ve altı dahil olmak üzere 
Pandora'nın dışındaki yerleri 
keşfetmeye başlar.

Dom Torretto’dan intikam almak 
için onu sevdiklerini hedef 
alan bir kötüye karşı zorlu bir 
mücadeleye girişen Dom ve 
ekibinin hikayesini konu ediyor. 
Yıllarca karşılarına çıkan onca 
düşmanı zekice, hızlı sürüşleriyle 
arkalarında bırakan Dom Toretto 
ve ailesi, bu defa bu zamana 
kadarki en ölümcül rakipleriyle 
karşı karşıyadır. Geçmişten gelen 
bu tehlikeli düşmanın en büyük 
amacı Dom Toretto’dan intikam 
akmaktır. Bu amaçla da gözünü 
Dom’un sevdiklerine diker ve 
onları sonsuza dek yok etmek için 
harekete geçer.

Avatar  Suyun Yolu Hızlı ve Öfkeli 10

Zihin Avı John Wick 4

FİLM ÖNERİSİ
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